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“Монбат” 
също ще 
се листва 
на чужда 
борса

Синята 
коалиция: 
Бюджет 2011 
е за купуване 
на гласове

Републиканците водят в 
анкетите преди изборите 
за Конгрес на САЩ

ПРЕДАЙ НАТАТЪК

Премиер, работодатели и 
синдикати подписаха план 
за промени в пенсионната 
система до 2035 г. Освен 
увеличаването на вноската 
с 1.8% и на стажа с общо 8 
месеца всички други про-
мени остават за следващите 
шест правителства  ▶ 4-5
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Печеливш
дилма русеф 

Губещ
„Братя Галеви”

 
Бразилката от български произход Дилма Русеф ще стане 
първата жена президент в Бразилия, след като в неделя спе-
чели 55% от подкрепата на населението. Тя ще наследи своя 
ментор Луис Инасио Лула да Силва от 1 януари 2011 г. Да Силва 
е лидер на левите и беше начело на държавата два мандата. 
Преди да се включи в предизборната битка, Русеф беше начал-
ник на кабинета му. 

По осем години лишаване от свобода поиска екип от 
Софийската градска прокуратура и Окръжна прокуратура 
- Кюстендил за Пламен Галев и Ангел Христов (на снимката), 
известни като „братя Галеви”. Те са обвинени за организиране 
и ръководене на престъпна група. В обвинителния акт се иска 
отнемане на половината им имущество и глоби от 8000 лв. 
за Пламен Галев и 7000 лв. за Ангел Христов.

Мнения

По темата „Туризмът в 
България продължава да 
е offline”

Губя пари, ама пък укри-
вам данъци. А това е нацио-
нален спорт в България. 

H&K

По темата „ДНСК ще 
прави публичен регистър 
на незаконните строежи” 

Корупционният натиск, 
другари, го упражнява 
калпавото законодател-
ство, конкретно ЗУТ! Какво 
ще правите регистър на 
незаконното строител-
ство, като само стотици 
милиони такова е незакон-
ното усвояване на балкони 
по панелните блокове!? 
Какво ще прави министъ-
рът и Гечева - всеки тогава 
ще цъфне в този регистър. 
Колко от нас са с усвоени 
балкони тип кухни? 

домоуправител  

▶

▶

▶

▶
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1 Дилма Русеф е но-
вият президент на 
Бразилия. Кандидат-
ката от български 

произход ще встъпи в 
длъжност на 1 януари. 

2Туризмът в Бълга-
рия продължава да е 
offline. Ако хотелът 
ви не присъства в 

големите сайтове за резер-
вации и плащане, губите 
много пари.

3Бизнесът спря да раз-
вива сайтовете си 
преди 5 години. За да 
се зареди един сайт, 

се чака два пъти повече от 
„стандартните” няколко 
секунди.

За какво стигат 6 месеца
„Тестът на госпожа Гечева е 
шест месеца. Запиши си и тя 
да си запише този срок.” Това 
казва премиерът Бойко Борисов 
на регионалния министър Росен 
Плевнелиев на заседанието на 
правителството на 20 октомври 
по повод сниманите от НАП 
постройки около язовир „Ивай-
ловград” в т. нар. митничарско 
селище. А „госпожа Гечева” (инж. 
Милка Гечева) всъщност е новият 
шеф на Дирекцията за национа-
лен строителен контрол (ДНСК).

Госпожа Гечева ще се провали на 
теста. Това е ясно отсега. И то не 
защото тя или подчинените й са не-
кадърни, а защото всеки на тяхно 
място би се провалил. Бюрокраци-
ята е едното обяснение. Правото на 
гражданите да обжалват съдебно 
действията на администрацията е 
другото.

Заради продължаващите дълго 
съдебни процедури т. нар. мит-
ничарско селище също ще просъ-
ществува още дълго. Много пове-
че от заявените 6 месеца. Само до 
края на този месец строителният 
контрол ще издаде над 90 запове-

ди за доброволно премахване на 
незаконните постройки край язо-
вира. Това е официално изявле-
ние. Право на собствениците на 
незаконните обекти е да обжалват 
тези заповеди в съда. Решението 
на всяка инстанция задължително 
ще бъде обжалвано на по-горната 
инстанция, защото винаги едната 
страна е недоволна. И няма зако-
нова сила, която да задължи някой 
съд да се произнесе до пролетта, 
както заръча премиерът. Поне в 
това отношение съдебната власт 
е доказала, че е независима от 
другите две власти... 

Не е необходимо да имаш гада-
телски способности, за да пред-
видиш, че незаконните постройки 
край язовир „Ивайловград” ще 
останат на местата си още 2-3 
години, а собствениците им ще 
могат да ги обитават напълно нео-
безпокоявани. Така, докато властта 
спазва закона, някой ще продължи 
с беззаконието. 

На този фон твърдението на но-
вата шефка на ДНСК инж. Милка 
Гечева, че служителите на дирек-
цията през годините са работели 

добре, може и да е вярно. Колкото 
и невероятно да звучи. Защото 
подобно твърдение е непроверимо. 
Според самите служители Законът 
за устройство на територията дуб-
лирал отговорностите на общин-
ските администрации и ДНСК. И 
точно това дублиране са използва-
ли и едните, и другите, като са си 
затваряли очите пред беззаконието 
и изникването на цели селища без 
строителни разрешителни. 

Напълно е възможно това дуб-
лиране на отговорностите да е 
заложено умишлено. Може и да не 
е. Факт е, че определени хора са 
построили незаконни сгради, не са 
платили на общините разрешител-
ни, не плащат данъци...

Затова предизвестеният провал 
на „госпожа Гечева” на теста 
„Ивайловград” е повод за пре-
подреждане на системата - кой за 
какво следи и кой как санкционира. 
Дано оставащите два месеца до 
края на годината са достатъчни за 
приемането на промените в Закона 
за устройство на територията, с 
които ще се определят по-ясно 
отговорностите.

Не е 
необходимо 
да имаш 

гадателски 
способности, за 
да предвидиш, 
че незаконните 
постройки 
край язовир 
„Ивайловград” ще 
останат на местата 
си още 2-3 години

каквото и да правят, служителите на днСк ще се провалят на теста заради съдебните процедури▶

красимира Янева
krasimira.yaneva@pari.bg
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Първанов 
най-после 
си призна
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Европейските лидери се 
споразумяха да въведат 
постоянен спасителен механизъм

цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.41144

    0.00%
Българска народна банка

EUR/USD:1.38570 

    0.00%
Българска народна банка

Sofix: 354.57

    -1.34%
Българска фондова борса

BG40: 111.21

-1.07%
Българска фондова борса
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Печалбата 
на „Трейс 
Груп” се 
повиши 
близо 3 пъти

Новини ▶ 6 Компании▶ 11

Продажбите 
на дребно 
качиха с 6% 
приходите 
на „Петрол”

Кабинетът 
отново ще 
обсъжда  
пенсионната 
система

ТуризмъТ все още е 
offline

Ако хотелът ви не присъства в системите за резервации и плащане по интернет, 
тогава губите сериозни пари  ▶ 4-5
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цитат

Прокуратурата се е превърнала в 
универсален орган, който трябва да 

реши всички проблеми на обществото.  
Тази нагласа не дисциплинира останалите 
контролни органи в страната

Число на деня

4.5
млн. лв. ще струва ремонтът на царския дворец в Со-

фия, в който се помещава Националната художествена 
галерия. Финансирането ще бъде осигурено чрез европей-
ските програми

▶

 Борис Велчев, главен прокурор

EVN спря тока на „Марина Диневи”

Водата в комплекса 
също трябва да бъде 
спряна

Електроразпределително-
то дружество EVN спря 
електрозахранването на 
яхтеното пристанище 
„Марина Диневи” в ку-
рортното селище „Свети 
Влас”. Спирането е на 

основание на издадена 
заповед от Регионална-
та дирекция за национа-
лен строителен контрол 
(РДНСК) в Бургас. Според 
дирекцията обектите в 
пристанището са работи-
ли нелегално три години 
и нямат разрешително. 
Водата също трябва да 
бъде спряна. 

Преди месец РДНСК 

започна процедура по за-
печатване на комплекса 
и забрани използването 
му. Той е собственост на 
несебърските бизнесме-
ни братя Динко и Йордан 
Диневи, които твърдят, че 
сградите и басейнът са 
напълно законни. Според 
тях става дума за атаки от 
„несебърски бизнесмен”.

 В края на миналата сед-

мица прокуратурата и НАП 
започнаха проверка на 
сделка, при която фирмата 
на Диневи „Венид Яхт” е 
станала собственост на 58-
годишен безработен мъж 
от село Балван. Компани-
ята има дългове за близо 
10 млн. лв. Диневи обаче 
обвиниха за сделката бив-
шия си съдружник Георги 
Михов.  

Как се открива 
фирма в 
Македония

    ▶ 14

В броя четете още

Първанов и купонът в офиса
коментар

Много офиси огра-
ничават достъпа до 
личен имейл, социалните 
мрежи и развлекателни 
сайтове в работно време. 
Причината най-често 
е, че така служителите 
имат по-малко начини 
да губят работно време в 
странични неща. 

Повечето 
работодатели няма 
да ви позволят да 
доведете приятелите си 
от квартала на купон в 
офиса в работно време, а 
ако все пак ги поканите, 
едва ли ще ви дадат пари 
за бира. Тези прости 
и смислени правила, 
с които милиони хора 
се съобразяват всеки 
ден, явно не важат за 
президента на Република 
България.

Научихме, че след 
няколко дни г-н 
Първанов смята да 
организира гражданско 
движение в работно 
време и вероятно на 
държавна територия. 
Няма данни кой ще 
плати за шоуто, но 
можем да приемем, че 
това е пак държавата, т. 
е. данъкоплатецът. 

Като работодатели е 
редно да се замислим 
за морала на своя 
служител. Той не 
само пилее пари и 
време, но и директно 
нарушава чл. 95, ал. 2 
от трудовия си договор, 
понякога наричан и 
„конституция”, според 
който президентът „не 
може да изпълнява други 
държавни, обществени и 

стопански дейности и да 
участва в ръководството 
на политически партии”. 

Формулировката 
„гражданско движение, 
не партия” не променя 
смисъла на извършвано-
то нарушение - г-н Пър-
ванов е де факто лидер 
на организация, която 
ще заема политически 
позиции и ще се явява на 
избори, т. е. той изпъл-
нява „друга обществена” 
и с голяма вероятност 
„стопанска” дейност. 
Директно се нарушава и 
чл. 92, ал. 1 от въпросния 
трудов договор, според 
който президентът оли-
цетворява единството на 
нацията. Едно политиче-
ско движение по дефини-
ция разделя нацията на 
съгласни и несъгласни.

Отвъд това 
алтернативата на 
Първанов не изненад-
ва с нищо. В стила на 
Путиновата „Единна 
Русия” Първанов ще 
създаде една аморфна 
популистка партия, 
чийто основен лозунг 
ще бъде „всички са 
маскари”. Ще закънти 
идеята, че единственото 
национално отговорно 
поведение е да оста-
вим политическите си 
различия и да работим 
за важни каузи, като 
примерно изграждането 
на АЕЦ „Белене”. А 
погледнато от друг, но 
много важен ъгъл, най-
важна отговорност пред 
нацията е да се запази 
и да се развива полити-
ческа система, в която 
различни виждания и 

програми се състезават 
свободно пред избира-
теля. 

От този ъгъл се вижда, 
че политическите разли-
чия са жизненоважни и 
че държава, в която всич-
ки са съгласни, особено 
с президента, никога не 
се „възражда” по начина, 
който искаме да видим в 
България. Затова и щеше 
да направи чест на г-н 
Първанов, ако просто бе-
ше подал оставка и беше 
основал партията, която 
иска да ръководи - с ясна 
политическа ориента-
ция и цели. Но това би 
изисквало несъразмерни 
морални усилия. 

никола Пенев
nikola@nicodile.eu

Като рабо-
тодатели е 

редно да се зами-
слим за морала 
на своя служи-
тел. Той не само 
пилее пари и вре-
ме, но и директно 
нарушава трудо-
вия си договор

*Никола Пенев е доктор от 
Станфордския университет и в 

момента работи като
приложен математик в САЩ  

Да кажем, 
вие кога ще 

си ремонтирате 
покрива на къщата? 
Като протече 

най-вероятно, 
макар че много 
по-добре е да го 
ремонтирате, 
когато имате 
пари и е лято. 
Най-добрите 
реформи 
се вършат 
тогава, когато 
има преса на 
момента, за да 
станат. Сега 

е много добър 
момент за това

кристалина Георгиева, 
еврокомисар за международното сътрудничество, хуманитарната помощ 
и отговорите при кризи

По заповед на строителния контрол

СНимкА боби тошеВ

Препоръка

Най-засегнати 
от кризата са 
младите
 

     ▶ 7
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След няколко месеца пре-
говори правителството, 
синдикатите и работода-
телите подписаха вариант 
“последен” за пенсионните 
промени. Резултатът беше 
определен като баланси-
ран, защото в него има по 
малко от предложенията 
на всички. Проектът оба-
че е твърде амбициозен, 
защото включва действия 
до 2035 г.

В сряда промените в 
Кодекса за социално оси-
гуряване трябва да бъдат 
приети само на подпис от 
министрите, след което 
отиват за гласуване в На-
родното събрание. Преми-
ерът Бойко Борисов даде 
гаранции пред социалните 
партньори и журналисти-
те, че всички депутати 
от ГЕРБ ще подкрепят 
промените. Дежурните 
подкрепящи депутати на 
“Атака” ще осигурят ми-
нималното необходимо 
мнозинство, за да може 
предложенията да се пре-
върнат в закон.

БСП вече обяви, че нами-
ра идеите за пенсионна ре-
форма за “антисоциални”. 
Синята коалиция също е 
критична към действията 
на правителството, а ли-
дерите й вече заявиха, че 
няма да подкрепят бюджета 
на държавата за следващата 
година, както и бюджетите 
на Държавното общест-
веното осигуряване и на 
здравната каса.

Одобрените от тристран-
ния съвет промени в пен-
сионната система ще бъдат 
приети само с гласовете 
на ГЕРБ и “Атака” и това 
прави твърде несигурно 
изпълнението на амбици-
озния план до 2035 г. До-
тогава би трябвало да има 
поне 6 пъти парламентар-
ни избори и няма никаква 
гаранция, че следващите 
управляващи ще приемат 
плана на ГЕРБ. Другият 
вариант е Бойко Борисов 
да спечели следващите 6 
парламентарни вота. 

В рамките на това прави-
телство остават единствено 
повишаването на осигу-
ровката с 1.8% от 1 януари 
2011 г. и постепенното уве-
личаване на осигурителния 

стаж от 1 януари 2012 г.

Балансиране 
на интересите
Най-спорните въпроси - 
вдигането на стажа и на 
възрастта за пенсиониране, 
са решени в споразумение-
то някъде по средата меж-
ду това, което препоръчаха 
МВФ и представителите на 
бизнеса, и това, за което 
настояваха синдикатите. 
Първите призоваха да няма 
отлагане на реформата и 
промените да започнат още 
от догодина. Синдикатите 
пък се опитваха по всяка-
къв начин да отсрочат по-
късното пенсиониране.

Споразумението беше 
подписано и от социалния 
министър Тотю Младенов, 
и от шефа на НОИ Христи-
на Митрева. Прави впечат-
ление, че липсва подписът 
на финансовия министър 
Симеон Дянков, който като 
вицепремиер е председател 
на Съвета за тристранно съ-
трудничество и беше един 
от най-големите опоненти 
на синдикатите.

По-високи вноски
С резервите на работо-
дателските организации 
от 1 януари 2011 г. с 1.8 
процентни пункта се уве-
личава осигурителната 
вноска за фонд “Пенсии” 
и става 17.8%. Очаква се 
това увеличение заедно с 
по-високите минимални 
осигурителни прагове да 
запуши с 600 млн. лв. дуп-
ката в дефицита на фонд 
“Пенсии” догодина.

За бизнеса и всички, ко-
ито се осигуряват, има още 
едно натоварване на оси-
гурителната тежест - от 1 
януари 2017 г. ще има ново 
увеличение на вноската за 
пенсия с още 2 процентни 
пункта. Тези 2% ще отиват 

Формулата за съгласието в 
тристранния съвет е “всички 
еднакво недоволни”

Мила Кисьова
mila.kisiova@pari.bg

изчисляване на размера на 
пенсиите.

Премиерът Борисов обе-
ща и по-ефективни мерки 
за подобряване на събира-
емостта на осигурителните 
вноски. Една от тези мерки 
е криминализиране на ук-
риването на осигурителни 
вноски от 1 януари 2011 г. 
Все още обаче Министер-
ството на правосъдието не 
е готово с необходимите 
промени в Наказателно-
процесуалния кодекс, въ-
преки че се очакваше те да 
влязат в Народното събра-
ние през октомври.

визия до 2035 г.
По думите на Борисов спо-
разумението за пенсион-
ните промени “гарантира 
до 2035 г. стабилността 

единствено към универсал-
ните пенсионни фондове, 
които дават втора допъл-
нителна пенсия за родените 
след 1959 г. Така вноската 
за универсалните фондове 
ще нарасне от сегашните 
5 на 7%.

От 2012 г. се връща ста-
рото положение за плаща-
не на болничните - рабо-
тодателят ще плаща само 
първия ден в размер 100% 
от възнаграждението, а 
от втория ден се изплаща 
обезщетение от НОИ.

Компромис - 2012 г.
Стажът за пенсии за масо-
вата, трета категория труд 
в България ще започне да 
се вдига от 1 януари 2012 
г. МВФ настояваше това да 
стане още от 2011 г., син-
дикатите натискаха да се 
отложи за 2015 г. Плавното 
увеличение на стажа ще 
става с по 4 месеца всяка 
календарна година до дос-
тигане на 37 години стаж за 
жените и 40 години за мъ-
жете. Това ще бъде постиг-
нато през 2020 г., след като 
в момента необходимият за 
пенсиониране трудов стаж 
при жените е 34, а при мъ-
жете 37 години.

Още от 2021 г. започва 
постепенно нарастване на 
възрастта за пенсиониране 
на жените и мъжете, рабо-
тещи при трета категория 
труд. Увеличението ще бъ-
де с по 6 месеца до дости-
гане на възраст 63 години 
за жените, което ще стане 
до 2026 г., и 65 години за 
мъжете, което ще стане до 
2024 г. 

обещания за 
по-високи пенсии
От 2025 г. сегашните уп-
равляващи обещават пен-
сиите да са в размер, не 
по-малко от 65% от дохода, 
взиман преди пенсионира-
нето. Таванът за новоот-
пуснатите пенсии ще падне 
от 1 януари 2014 г., като от 
същата година ще започ-
не постепенно да нараства 
максималният осигурите-
лен доход, който в момента 
е 2000 лв. От 1 януари 2017 
г. ще се увеличи тежестта 
на всяка година осигурите-
лен стаж от 1.1 на 1.2% при 

вноска

1.8
процента увеличение на вноската за фонд 

“Пенсии” от 2011 г. Увеличение от още 2 
процентни пункта е заложено от 2017 г. за 
универсалните пенсионни фондове

▶

Стаж

2012
е годината, в която започва вдигането на 

осигурителния стаж с по 4 месеца годишно до 
достигане на 37 години за жените и 40 години за 
мъжете през 2020 г.

▶

Пенсионна възраст

2021
е годината, в която започва нарастване на 

възрастта за пенсиониране с по шест месеца 
годишно до достигане на 63 години за жените (2026 
г.) и 65 години за мъжете (2024 г.).

▶

на пенсионната система.” 
Няма обаче да чакаме 2035 
г., дотогава ще се вземат 
допълнителни мерки, каза 
Борисов. Това е годината, 
в която разчетите на НОИ 
показват, че фонд “Пен-
сии” отново ще започне да 
трупа дефицити, след като 
през 2016 г. ще излезе на 
нулев дефицит и после 19 
години ще бъде с излишък. 
Причината е силното вло-
шаване на демографската 
картина - застаряване на 
населението, увеличаване 
на продължителността на 
живота и намаляване на 
броя на активното населе-
ние. Затова от 2035 г. ще 
влезе в сила плащането на 
пенсии от Сребърния фонд, 
който дотогава трябва да е 
натрупал значителен фи-

нансов ресурс от над 10 
млрд. лв.

А дотогава
Правителството, работо-
дателските организации и 
синдикатите постигнаха 
на практика съгласие най-
важните стъпки да бъдат 
извършени от следващите 
правителства. Близката ис-
тория на България показва, 
че шансовете следващите 
правителства да продължат 
политиката на кабинета 
“Борисов” не са много го-
леми. Така най-големият 
резултат от преговорите 
може да се окаже постига-
нето на съгласие в рамки-
те на тристранния съвет. 
Което е добра новина, но 
не тази, която всички очак-
ваха.  

Лидерите на КТ “Подкрепа” Константин Тренчев (вляво) и на КНСБ Пламен Димитров                             благодариха на премиера Бойко Борисов, че се е намесил няколко пъти в преговори-
те до постигането на възможно най-добрия компромис  Снимка емилия коСтадиноВа

▶
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Отлагат ограниченията за 
ранно пенсиониране от 2015 г.
Служителите от МВР 
и отбраната ще рабо-
тят три години повече 

Условията за пенсиониране 
на работниците от тежките 
професии няма да се про-
менят до края на 2014 г. 
Така синдикатите успяха да 
извоюват отсрочка за около 
100-те хиляди работещи 
при първа и втора катего-
рия труд.

В споразумението между 
социалните партньори не е 
описано как ще се променя 
възрастта за пенсиониране 
на тези работници след 2014 
г. Обяснението дойде вчера 
от пенсионните дружества 
след срещата на техни пред-
ставители с премиера.

възрастта расте с по 
6 месеца годишно
От 2015 г. пенсионната въз-
раст за работещите първа 
и втора категория труд ще 
започне да се увеличава с 
по 6 месеца всяка година 
до достигане на 55 години 
за мъжете при първа ка-

тегория и 60 години при 
втора. За жените възрастта 
за пенсиониране трябва да 
достигне 52 години при 
първа категория и 57 години 
при втора.

Всички категорийни ра-
ботници, които се пенси-
онират до края на 2014 г., 
ще получават пенсията си 
от НОИ. За тази цел преди 
няколко дни беше решено 
след консултации с пенси-
онните дружества от про-
фесионалните им фондове 
да бъдат прехвърлени 100 
млн. лв. към фонд “Пенсии” 
на НОИ.

От 1 януари 2015 г. ранни 
пенсии за работещите при 
първа и категория труд ще 
се изплащат само от про-
фесионалните пенсионни 
фондове. Ако работник има 
право да се пенсионира до 
2014 г., но не го направи, 
НОИ ще му изплати обратно 
парите, натрупани преди то-
ва в професионалния фонд, 
обясни Даниела Петкова, 
изп. директор на ПОК “До-
верие”. Тези пари ще може 
и да се наследяват.

вдигат стажа в спе-
циалните ведомства
От 1 януари 2012 г. ще 
започне да се увеличава с 
по четири месеца годишно 
и стажът за работещите 
в специалните ведомства 
- МВР и отбраната. Общо 
необходимият стаж в про-
фесията ще нарасне с три 
години. Това е записано 
във финалното споразу-
мение. То беше по насто-
яване на работодателските 
организации, които също 
така изискаха от правител-
ството да направи по-про-
зрачни бюджетите на двете 
министерства и парите за 
осигуровки. Критиките, че 
държавата плаща твърде 
ниски вноски на фона на 
големите права, които по-
лучават тези служители 
при пенсиониране, е от 
много години.

Промяната ще засегне 
и учителите. От 1 януари 
2012 г. плавно с по четири 
месеца годишно се вдига с 
общо три години и техният 
стаж за пенсиониране.

Мила Кисьова

Да се ликвидира ранното пенсиониране

Лидерите на КТ “Подкрепа” Константин Тренчев (вляво) и на КНСБ Пламен Димитров                             благодариха на премиера Бойко Борисов, че се е намесил няколко пъти в преговори-
те до постигането на възможно най-добрия компромис  Снимка емилия коСтадиноВа

▶

Тотю Младенов, 
министър на труда и социална-
та политика

БСК винаги е настоява-
ла да не се отлага пен-
сионната реформа. Затова 
приветстваме решението 
на премиера да се съо-
брази и с предложението 
на МВФ и промените 
да започнат по-рано - от 
2012 г.

Искам да подчертая 
едно много важно ста-
новище на МВФ в техния 
доклад - от 2028 г. да се 
ликвидира ранното пен-
сиониране. България про-
дължава да бъде изолиран 
остров сред европейските 
страни с изключително 
широкото прилагане на 
ранно пенсиониране.

Ще искаме гаранции и от партиите
Времето, преми-
нало в преговори, 
не беше загубено. В 
България се случи 
нещо, което никога 
не се беше случвало 
досега - реформи-
ра се пенсионната 
система с визия до 
2035 г.

Още от утре за-
почваме срещи с 
различните парла-
ментарни групи. 
Искаме да получим 
гаранции от тях, че 
в бъдеще няма да 
се променят тези 
параметри, които са 
договорени сега.

▶ Божидар Данев, 
председател на БСк
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Студенти отново протестираха за повече пари за образование

Бюджетът за 2011 г. е пре-
дизборен, той не е за изли-
зане, а за оставане в кризата, 
заявиха от Синята коалиция. 
Според Иван Костов доказа-
телство е „най-съмнително-
то перо” в бюджета - този на 
социалното министерство. В 
него за следващата година 
има 152 млн. лв. допълни-
телно за социално подпома-
гане, което „не е нищо друго 
освен бюджет за купуване 
на гласове”. От своя страна 
Мартин Димитров не из-
ключи след президентските 
и местните избори догодина 
да настъпи нова политиче-
ска ситуация, включително 
и да се стигне до предсрочни 
избори.

„Увеличаване на дис-
танцията”
От Синята коалиция отново 
потвърдиха, че при гласува-
нето на проектобюджета за 
следващата година ще гла-
суват „въздържал се” за ре-
публиканския и „против” за 
бюджета на НОИ и НЗОК. „С 
това показваме увеличаване 
на дистанцията от ГЕРБ”, 
заяви Мартин Димитров, 
съпредседател на Синята ко-
алиция. Той допълни още, 
че не може да приеме, че 
парите за подслушване са 
повече от парите за култура. 
„ГЕРБ опитват да закърпят 
чувала, наречен „бюджет”, за 
да изкарат до местните и пре-
зидентските избори”, обясни 
Иван Костов. Сините преду-
предиха още, че пенсиите за 
следващата година ще са със 
7% по-ниски от сега, и обя-
виха, че дори в криза трябва 
да се прави индексация с 
инфлацията. Освен това пра-
вителството няма да успее да 
се вмести в прогнозата си за 
бюджетния дефицит и той 
ще надхвърли 3%.

По-рано към урните
Според Мартин Димитров 
след следващите избори 
ще има изцяло нова по-
литическа ситуация. „Не 
изключвам предсрочни пар-
ламентарни избори, защото, 
когато не се правят рефор-
ми, това има тежка полити-
ческа цена”, каза Димитров. 
По думите му аналогия мо-
же да се направи с НДСВ. 
„Който не вярва, да види 
какво се случи с НДСВ, коя-
то дойде на власт с по-голя-
мо доверие от ГЕРБ”, каза 
още съпредседателят на си-
ните. Според Иван Костов 
надеждата на премиера е 
да изкара до следващите из-
бори. А ако има предсрочни 
избори и се стигне до ново 
правителство със същия 
премиер, то отново няма 
да е коалиционно. „Бойко 
Борисов няма да предлага 
на който и да е участие в 
коалиционно правителство. 
Това противоречи на него-
вите персонални качества, 
той е недиалогичен, неспо-
собен на такива решения”, 
коментира Иван Костов и 
препоръча на премиера да 
направи ремонт на кабине-
та, за да махне най-провале-
ните министри.

от лош по-лош
Според Синята коалиция 
вече е много трудно да се 
каже кой министър се про-
валя повече. „Правилният 
въпрос е, кой се справя, а 
не кой се проваля”, заяви 
Димитров. Той допълни, че 
в последните дни големи 
гафове прави Тотю Младе-
нов, а идеите, с които се е 
изложил най-много, са били 
за национализацията и за 
увеличаването на социал-
ните тежести. 

Радослава Димитрова

Синята коалиция: Бюджет 
2011 е за купуване на гласове
СДС и ДСБ не изключват възможността да се стигне до 
предсрочни парламентарни избори

Средствата за висше 
образование да са 
минимум 1.13% 
от БВП, настояват 
бъдещите висшисти 

Студентите отново излязо-
ха на протест и вчера, в Де-
ня на народните будители, 
с искания за повече пари за 
висшите училища, за да не 
се стига до принудителни 
„дървени” ваканции и нови 
реформи в образованието. 
В протестите се включиха 
студентите от Софийски 
университет „Св. Климент 
Охридски”, Национална-
та академия за театрално 
и филмово изкуство, Ху-
дожествената академия и 
Консерваторията.

Ултиматуми и молби
Парите за висше обра-

зование не трябва да бъ-
дат по-малко от 1.13% от 
БВП на страната, което е 
и средното ниво за дър-
жавите от ЕС, настояват 
студентите в декларация 
до управляващите. „Само 
за СУ са нужни мини-
мум 50% увеличение на 
държавната субсидия, за 
да може да се постигне 
някакво приемливо ниво 
на обучение”, заяви ректо-
рът на университета Иван 
Илчев. 

Студентите поискаха и 
да бъде проведена кръгла 
маса с участието на всич-
ки заинтересовани стра-
ни, на която да се обсъди 
и предложи стратегия за 
развитието на българското 
висше образование през 
следващите 15 години. Те 
настояват и за пълна про-
зрачност при приемането 

на новия Закон за висше-
то образование, като това 
трябва да стане не по-къс-
но от 1 юли 2011 г.

Тикви и будители
В Деня на будителите бъ-
дещите висшисти обявиха 
за „антибудители” финан-
совия министър Симеон 
Дянков и образователния 
Сергей Игнатов. Двамата 
бяха номинирани и за тик-
ви на годината.   

„Каквито и лоши неща 
да намерим - по-добър от 
Софийския университет 
няма и няма да намерите 
в България, където и да 
ходите”, коментира Иг-
натов. Миналата седми-
ца пък Дянков каза пред 
студенти от УНСС, че не 
препоръчва на никой да 
учи в СУ.

Дарина Черкезова

 в Деня на будителите студентите обявиха финансовия и образователния 
министър за „антибудители” на годината 
▶

 Следващата година пенсиите ще са със 7% по-ниски заради инфлацията, обяви иван Костов 
 снимки емилия костадиноВа

▶
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Най-засегнати от кризата са 
младите служители 
В частния сектор 
предпочитат  
по-опитните кадри

Най-засегнати от кризата в 
България са младите хора 
до 34-годишна възраст. През 
2009 г. - най-тежката за ико-
номиката ни, 46 300 българи 
на възраст между 25 и 34 
години са загубили работата 
или бизнеса си. Спадът е с 
близо 7% до 691 хил. заети в 
тази възрастова група.

Това показва проучване 
на Българската стопанска 
камара за тенденциите на 
пазара на труда и работ-
ната сила у нас. В частния 
сектор работодателите по-
лесно се решават да осво-
бодят по-младите си ра-
ботници, коментира Григор 
Димитров, експерт в БСК. 
Освободените работници 
на възраст между 25 и 34 
години в частния сектор 
през 2009 г. са близо 30 хил. 
Отделно броят на съкрате-
ните работници на възраст 
между 15 и 24 години е  
23 500. От БСК настояват да 
се създадат повече стимули 
за запазване на заетостта 
на младежите. Това може 
да стане чрез данъчни об-
лекчения за работодатели, 
които наемат млади хора, 
смятат от камарата.

Бизнесът запазва  
опитните  
работници
Общо броят на заетите хора 
е намалял с 3% през 2009 
спрямо 2008 г. Така кризата 
е оставила без работа малко 
над 101 хил. души.

Възрастовите групи на 55-
64-годишните и на 34-44-
годишните се оказват най-
слабо засегнати от кризата. 
Заетостта при тях почти за-

пазва нивата си от предк-
ризисната 2008 г. Работната 
сила при 34-44-годишните 
дори леко се е увеличила с 
12 хил. души до 1.021 млн. 
Броят на по-възрастните ра-
ботници се запазва на 482 
хил. в сравнение с 2008 г., в 
сравнение с 2005 г. обаче е 
нараснал с 4%.

Обяснението за това от-
ражение на кризата е, че 
работодателите все пак са 
предпочели по-опитните 
си работници, които имат 
и по-висока квалификация, 
смята Григор Димитров. 

Липса на  
квалифицирана  
работна ръка
В същото време анкета сред 
580 фирми показва, че въ-
преки финансовата криза, 
свитото производство и уве-
личената безработица нами-
рането на квалифицирани 
кадри продължава да е про-
блем за българския бизнес. 
56% от анкетираните фирми 
поставят въпроса за липсата 
на квалифицирани работни-
ци като трудност за тяхното 
развитие. 19% определят 
това като голяма трудност. 
По тези причини 10.5% от 
анкетираните мениджъри са 
заявили, че се затрудняват 
да кандидатстват по про-
грамите на ЕС. Най-голяма 
нужда има от специалисти 
в тежката промишленост - 
30%, и леката промишленост 
- 23%. 

Липсата на подготвени 
кадри на пазара на труда 
най-осезаемо се чувства от 
големите фирми с персонал 
над 250 души.

изоставаме  
по гъвкави форми на 
заетост
В България най-разпрос-
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транената форма на зае-
тост е постоянният трудов 
договор - 98.3% от наетите 
на пълно работно време. В 
Европа по този показател 
са 89% от наетите. У нас 
все още много слабо са раз-
пространени гъвкави фор-
ми на заетост, като непълен 
работен ден или работа 
на две места. Работещите 
на повече от едно работно 

място са само 20 хил. бъл-
гари - шест пъти по-малко 
от повечето страни в ЕС. 
На непълен работен ден 
пък се трудят едва 2% от 
всички заети, което е осем 
пъти по-малко от средното 
ниво за ЕС.

В същото време делът на 
срочните трудови договори 
непрекъснато намалява - от 
6.4% за 2005 г. на 4.7% за 

2009 г.  За ЕС средното рав-
нище на наетите на срочен 
договор е 13.7%.

Необходимо е да се уве-
личи продължителността 
на използване на срочни 
трудови договори в Бълга-
рия като по-гъвкава форма 
на заетост, заяви Димитър 
Бранков, зам.-председа-
тел на БСК. България все 
още не е приела и закон 

за агенциите за временна 
заетост, което затруднява 
наемането на персонал - 
дейност, разпространена в 
Европа, заяви Бранков. От 
камарата настояват и да се 
либерализира полагането 
на извънреден труд, който 
в момента е разрешен само 
при сезонна работа, бед-
ствия и аварии. 

Мила Кисьова

Lonely Planet препоръчва  
България за туризъм през 2011 г.
Най-голямото турис-
тическо издателство в 
света определя стра-
ната като едно от 10-те 
места, които задъл-
жително трябва да се 
посетят догодина

Най-голямото туристическо 
издателство в света Lonely 
Planet определи България 
като една от десетте стра-
ни, които трябва да бъдат 
посетени през 2011 г. В 
класацията попадат още 
Албания, Бразилия, Кабо 
Верде и Панама, Вануату, 
Италия, Танзания, Сирия 
и Япония. 

В рецензията за България 
се казва, че има какво да се 
види в големите й градове, 
отбелязва се чарът на засне-
жените планински върхове 
и ски писти, плажовете със 
златист пясък и старинни 
пристанищни градове край 

Черно море. България вече 
е част от Европейския съюз 
(ЕС) и получава повече 
внимание, казват още от 
Lonely Planet. Ски писти-
те в страната привличат 
европейците, които търсят 
по-евтини алтернативи за 
зимна ваканция. В района 
на Черно море още може да 
бъдат открити незастроени 

места, а винената индус-
трия в страната процъфтя-
ва, пише изданието.

Любопитно е и че рецен-
зията завършва с цитат от 
една популярна българска 
попфолк песен, с която 
се илюстрира духът на 
българина: „И да паднем, 
и да бием... пак ще се на-
пием.”              

Вестник “Пари” търси :

Икономически редактор
Икономически репортер

Ако проявявате интерес, моля, изпратете автобиография и кратко 
мотивационно писмо �не по�дълго от �/� страница�.

За контакти job@pari.bg

През 2009 г. 46 300 българи на възраст между 25 и 34 години са загубили работата или бизнеса си
снимка марина ангелоВа

▶

Ски ваканцията в България е евтина, коментират 
от Lonely Planet                   снимка емилия костадиноВа

▶



  8    НовиНи    У нас
pari.bg  Вторник 2 ноември 2010

Над 90 незаконни обекта, 
построени в митничар-
ско селище край язовир 
“Ивайловград”, трябва да 
бъдат съборени. “Запо-
ведите за премахване ще 
бъдат издадени до края 
на месеца. Други 40 запо-
веди ще бъдат издадени 
за забрана за ползване на 
обектите”, съобщи новият 
директор на ДНСК инж. 
Милка Гечева, която беше 
представена от регионал-
ния министър Росен Плев-
нелиев. На заседанието на 
правителството преди две 
седмици премиерът Бойко 
Борисов обяви, че “тестът 
на госпожа Гечева е шест 
месеца”. В понеделник 
тя потвърди този срок, 
в който не е ясно какви 
точно успехи трябва да 
постигне. Гечева обаче 
напомни, че от издаването 
на заповед до събарянето 
на незаконна сграда ми-
нават 2-3 години заради 
съдебните процедури. За-
ради случая с т. нар. весе-
ло село предшественикът 
й Иван Симидчиев беше 
уволнен.

Размиване на  
отговорността
Според новия директор 
на ДНСК служителите на 
дирекцията си вършели 
добре работата. По думи-
те на инж. Милка Гечева 
според сегашния Закон за 
устройство на територи-
ята (ЗУТ) има дублиране 
на отговорностите между 
общинските администра-
ции и дирекцията. За да 
се  премахне това, има 
предложени промени в 
ЗУТ от регионалното ми-
нистерство. Те трябва да 

бъдат приети от парла-
мента до края на годината. 
Предвидени са и глоби не 
само за служители на об-
щинската администрация, 
а и за кметовете, които 
не си вършат работата по 
закона. 

Съдът бил виновен
Неяснотите в закона обаче 
не са единствената пречка 
пред събарянето на неза-
конните сгради. Оказва се, 
че от издаването на една 
заповед за събаряне до 
реалното бутане на една 
къща например минават 
2-3 години. Причината 
- съдебното обжалване от 
страна на собствениците 
на незаконния обект. Ни-
кой не може да предпише 
на съда в какъв срок да 
вземе решение по отно-
шение на заповедите за 
премахване на незаконни 
обекти. 

“Премиерът си е на-
рочил няколко обекта и 
всеки ден пита кога ще 
влязат багерите. Аз също 
искам да подкарам баге-
рите заедно с него и бъде-
те сигурни, че в момента, 
когато това бъде избутано 
през съда, на другия ден 
ще сме там. Парите са 
осигурени”, обяви Росен 
Плевнелиев. 

Публичен регистър
“Има издадени общо около 
7000 заповеди за премах-
ване на незаконни обекти. 
От тях около 3500-4000 са 
влезли в сила, като 2500 
вече са изпълнени”, съ-
общи инж. Милка Гечева. 
Регистърът с незаконните 
обекти трябва да стане 
публичен. “Да се знае хо-

Сградите край язовир “Ивайловград”  
ще бъдат съборени, но неясно кога
Обжалвания в съда бавели премахването на незаконните постройки, 
обясни новият директор на ДНСК

Андрей Иванов: Имам само 15 собствености и не всички са имоти
Председателят на 
СОС обяви, че е 
готов да подаде 
оставката си, ако 
бъде доказано, че 
лъже 
Председателят на Столич-
ния общински съвет и на 
ГЕРБ-София Андрей Ива-
нов обяви, че сигналът 
на РЗС, подаден в анти-
корупционната комисия, е 
донос. “Това е чист донос и 
компромат”, заяви в първия 
работен ден след отпуска-
та си Иванов. Според него 
компроматът се е подготвял 
3 месеца, защото на разпе-
чатки в сигнала, внесен в 
парламента, фигурирала да-
тата 29 юли 2010 г. Според 
Иванов възможностите за 
инсинуации относно имот-
ното състояние на вицепре-
миера Цветан Цветанов са 
изчерпани и затова сега той 
е атакуваният. 

имоти или вписвания
“В Агенцията по вписвани-
ята има 56 броя вписвания 
по имотната ми партида - 
покупки, ипотеки, искови 
молби и т.н.”, обяви Андрей 
Иванов. Така той отгово-
ри на твърденията, че има 
43, 52 или дори 60 имота. 
Иванов обясни, че в декла-
рацията, която е подал в 
Сметната палата през 2008 
г., е декларирал 15 собстве-
ности, като не всички са 
имоти, а право на строеж, 
паркомясто и т.н., като сега 
има 14 собствености. “Ня-
мам нищо извън имотната 
декларация”, обяви Иванов. 
През 2008 г. той е закъснял с 
подаването й и затова е бил 
проверяван от НАП. Стано-
вището на агенцията било, 
че тогавашните му доходи 
отговарят на разходите, на-
правени за придобиването 
на имотите. Той обясни, че 
зад купените имоти стои 120 
г. трудов стаж - на родители-

те му, негов и на съпругата 
му. Иванов каза, че някои 
от купените имоти е отдал 
под наем, а други през годи-
ните е продал. Той не може 
да каже каква е сегашната 
им стойност, защото не бил 
брокер, а и стойността се 
променяла през годините.

“Ако има купувач, който 
да купи имотите ми за 10 
млн. лв., съм готов да дам 
5 млн. лв. за благотворител-
ност”, обяви Иванов. Той 
обяви, че в периода 1995-
1998 г. е купил магазин, 
пицария, кафе-сладкарница 
и бинго зала с пари от дохо-
дите си. Той обаче не можа 
да си спомни с каква цел е 
изтеглил заем от 200 000 
EUR през 2007 г., както и 
конкретните платени суми 
по някои от сделките през 
годините. 

Трудов стаж
Андрей Иванов обясни обаче, 
че е работил в частния бизнес 

от 1999 до 2007 г., а не само 3 
г., както твърдят от РЗС. Ос-
вен това не е работил никога 
в 9 Районно полицейско уп-
равление в София и не е бил 
шеф там.  “Участвал съм в 4 
фирми, от които активни са 
2, прехвърлил съм дяловете 
на сина си, защото работя в 
СОС по 12-14 часа на ден”, 
каза Андрей Иванов. 

Съпругата му Майя е имала 
дял от фирма, спечелила кон-
цесията за минерална вода в 
Банкя, но след построяване 
на завода изцяло с креди-
ти тя се оттеглила от този 
бизнес. Сега имала фирма 
за производство на ауспуси, 
в която работели около 30 
души. Фирмата на съпругата 
му, както и самият Андрей 
Иванов били сред дарителите 
на ГЕРБ. На въпрос дали ще 
си подаде оставката, ако се 
окаже, че лъже, председате-
лят на СОС и на ГЕРБ-София 
отговори: “Разбира се.” 

Красимира Янева

инж. Милка Гечева беше представена от строителния министър Росен Плевнелиев. Предшественикът й 
иван Симидчиев беше уволнен заради случая с язовир “ивайловград” 
▶

тел ли е, билборд ли е, 
барбекю ли е и да може да 
се следи кой не придвижва 
напред нещата”, коменти-
ра строителният министър 
Росен Плевнелиев. 

Инж. Гечева обясни още, 
че през 2007 г. е направена 
проверка на язовир “Ис-
кър” и има издадени 94 

заповеди за премахване 
на незаконни обекти. 35 от 
тези заповеди са влезли в 
сила, 6 незаконни строежа 
са премахнати, а до края 
на годината трябва да бъ-
дат съборени още 12. 

За рибарското селище 
Ченгене скеле край Бур-
гас има 225 заповеди за 

премахване на незаконни 
обекти. Съборени са само 
23, а предстои да бъдат бу-
тнати още толкова. Очаква 
се с фирми изпълнители 
да бъдат подписани дого-
вори за събаряне на други 
25 сгради. Директорът на  
ДНСК обясни, че по море-
то са изпълнени общо 68 

заповеди за премахване. 
В “Златна перла” в Стран-

джа има заповеди за пре-
махване на 8 обекта, които 
трябва да се потвърдят от 
съда. “Съдебно обжалване 
бави обявяване на два дру-
ги обекта за незаконни”, 
обяви инж. Гечева. 

Красимира Янева

снимки БоБи ТошеВ

Андрей иванов определи информациите за имоти-
те му като “класически донос и компромат”
▶
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Връзките с Русия 
и Турция ще бъдат 
повлияни от мнозин-
ството в Конгреса

Гражданите на САЩ ще да-
дат оценката си за икономи-
ческата политика на прави-
телството на провеждащите 
се днес междинни избори. 
Вотът на избирателите ще 
покаже коя партия ще има 
мнозинство в Конгреса през 
следващите две години, като 
прогнозите са демократите 
на президента Барак Оба-
ма да отстъпят позиции на 
републиканците. Макар че 
вътрешните проблеми са 
основният акцент в платфор-
мите на кандидатите, резул-
татите неизбежно ще окажат 
влияние и върху външната 
политика на най-голямата 
икономика в света.

икономически  
референдум
Едно от основните предиз-
викателства за управляваща-
та Демократическа партия 
са високата безработица и 
бавното икономическо въз-
становяване след кризата. 
Делът на хората без рабо-
та от месеци остава близо 
до 10% (9.2% по данни за 
октомври). Друго сериозно 
притеснение за избирате-
лите е огромният дефицит 
на САЩ, който е близо 10% 
от БВП. Немалка част от 
дупката в бюджета се дължи 
на държавните програми за 
стимулиране на икономика-
та. Ябълка на раздора е и да-
нъчната политика на сегаш-
ното мнозинство. Консерва-
торите настояват да се запа-
зят въведените от Джордж 
Буш данъчни облекчения - 
идея, горещо подкрепяна от 
бизнеса. Администрацията 
на Барак Обама обаче смята, 
че по-ниските данъци за по-
богатите (с доходи над 250 
хил. USD годишно) трябва 
да се премахнат. 

отвъд границите  
на САЩ
Външната политика на САЩ 
не беше сред акцентите на 
предизборната кампания, 
затова и не се очаква резул-
татите да имат някакъв пряк 
ефект върху отношенията 

Резултатите от изборите в САЩ ще 
имат и международно измерение

Конгресът на САЩ на практика може да блокира голяма част от инициативите на президента снимка bloomberg▶

Система
Определя се 
мнозинството за 
2 години напред

Провеждащите се 
днес междинни избори 
в саЩ ще определят 
коя партия ще има 
мнозинство в конгреса 
през следващите две 
години. изборите се 
наричат междинни, 
тъй като се 
провеждат между 
президентските 
избори.

нови депутати ще 
заемат всичките 
435 места в Долната 
камара на парламента, 
а 37 от 100-те 
сенатори също ще 
бъдат подменени. 
също днес се 
провеждат избори и за 
37 губернатори.

Долната камара е 

▶

▶

▶

законодателният 
орган, който отразява 
обществените 
нагласи, и затова 
членовете й се 
избират на всеки две 
години. сенатът 
пък има мандат от 
6 години и в него 
всичките щати 
имат по двама 
представители.

в момента 
демократите на 
президента Барак 
Обама контролират 
59 от местата в 
сената, а в Долната 
камара имат 
мнозинство с около 40 
представители.

според проучванията 
републиканците най-
вероятно ще спечелят 
мнозинството в 
Долната камара и ще 
отнемат няколко от 
местата в сената от 
демократите.

▶

▶

Проучванията дават преднина на републиканците
Високата безработица 
и бавното икономи-
ческо възстановяване 
играят против упра-
вляващите

На по-голяма подкрепа се 
радва опозиционната Репу-
бликанска партия, отколкото 
управляващата Демократи-
ческа, показват проучвани-
ята преди вота за американ-
ския Конгрес днес. Като ця-
ло данните не се различават 
от историческите наблюде-
ния, според които партията 
на управляващия президент 

обикновено се справя по-зле 
на междинните избори.

Анкета
Според съвместна анкета 
на NBC News и Wall Street 
Journal републиканците 
имат голяма преднина. Цели 
49% от хората, които смятат 
да гласуват, ще подкрепят 
сегашната опозиция, а само 
43% ще пуснат бюлетина 
за демократите. Общо от 
всички граждани с право 
на глас съотношението е 
46 към 44%. Резултатите 
отразяват притесненията на 
американците от голяма-

та безработица и бавното 
възстановяване, като 84% 
посочват, че не са доволни 
от икономическото развитие 
на страната.

важен фактор
Решаваща роля за резулта-
тите от изборите може да 
изиграе и фактът, че репу-
бликанците са много по-ен-
тусиазирани за предстоящия  
вот - 70% от тях смятат да 
гласуват в сравнение с 58% 
от демократите. Хората 
без конкретни политиче-
ски предпочитания също 
подкрепят опозиционните 

кандидати - 60% смятат да 
пуснат бюлетина за репу-
бликанците и едва 31% от 
тях - за демократите.

Президентски  
рейтинг
Като цяло подкрепата за 
президента е 45%, което е 
близко до нивата на пред-
шествениците му Роналд 
Рейгън и Бил Клинтън пре-
ди междинните избори през 
1982 и 1994 г. Проучване на 
организацията Transatlantic 
Trends, която отчита на-
гласите от двете страни на 
Атлантика, наскоро показа, 

че Барак Обама се радва 
на по-голяма поддръжка в 
Европа, отколкото в САЩ. 
Не така обаче стоят нещата 
за външнополитическите 
му решения, като например 
позицията му за Афганис-
тан и Иран, която нами-
ра повече привърженици 
в собствената му страна, 
отколкото на Стария кон-
тинент. 

Трудна ситуация
Анализатори обясняват 
противоречието с това, 
че европейците са при-
ели Обама за антипод на 

Джордж Буш и са оста-
нали разочаровани, че не 
е променил радикално 
външната политика на Ва-
шингтон по тези въпроси. 
Именно този образ донесе 
на сегашния президент 
победата му на изборите 
през 2008 г. Тя обаче бе-
ше съпроводена с голе-
ми, дори нереалистични 
очаквания. Вероятната 
загуба на мнозинството в 
Конгреса сега го поставя в 
трудна ситуация, тъй като 
ще ограничи механизмите 
му за вземане на решения 
и правене на политика.  

между САЩ и Европа. Ана-
лизаторите обаче посочват 
няколко проблема, които 
може да възникнат, в слу-
чай че демократите загубят 
мнозинството си, и които 
излизат извън границите на 
САЩ. Сред тях са контролът 
върху оръжията, климатич-
ните промени и връзките с 
Турция.

Руски съмнения
Конгресът на практика мо-
же да блокира голяма част 
от инициативите на прези-
дента. Първата жертва на 
едно загубено мнозинство 
може да се окаже планът за 
ограничаване на ядреното 
оръжие в света. През април 
Барак Обама и руският му 
колега Дмитрий Медведев 
подписаха договор в тази 
насока, известен като „Нов 
СТАРТ”. Документът обаче 
все още не е минал през 
Сената въпреки усилията на 
правителството да си оси-
гури достатъчно републи-

кански гласове, които да го 
подкрепят. Основните при-
теснения на законодателния 
орган са свързани с това 
доколко САЩ може да са си-
гурни, че Москва реално ще 
изпълнява задълженията си 
по договора. Друг проблем 
в двустранните отношения 
може да изплува, в случай че 
Конгресът отхвърли идеята 
на Обама САЩ да подкре-
пят членството на Русия в 
Световната търговска орга-
низация. 

Съюзник или не
Влошаване на почвата за 
двустранно разбирателство 
може да се получи и по от-
ношение на Турция. Макар 
че републиканците винаги 
са подкрепяли натовския 
съюзник на САЩ, търкани-
ята между Турция и Израел 
напоследък са на път да 
променят тази традиция. До-
сега Конгресът отхвърляше 
опитите да се прокара резо-
люция, с която да се обявят 

за геноцид убийствата на 
арменци по време на Първа-
та световна война. Наскоро 
обаче се появиха сигнали 
от републиканците, че пар-
тията може да спре да се 
противопоставя на резолю-
цията заради отношението 
на Анкара към Йерусалим.

Неблагоприятен  
климат
Стремежът на Барак Обама 
да прокара по-строги еколо-
гични закони и да ограничи 
вредните емисии вече среща 
съпротивата не само на опо-
зицията, но и на собствените 
му съпартийци. И от двете 
страни настояват, че предло-
женията му не трябва да ста-
ват закон точно сега заради 
високата безработица и сла-
бия икономически растеж в 
страната. Това пък съвсем 
унищожава шансовете на 
американския президент да 
лобира за мерки за намаля-
ване на парниковите газове 
в световен мащаб.  
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И „Монбат” излиза на 
европейска борса
Акумулаторният производи-
тел „Монбат” АД също иска 
да направи двойно листване 
на акциите си. Това се казва 
в съобщение на синия чип до 
инвестиционната общност. 
„Монбат” АД e внесло в Ко-
мисията за финансов надзор 
(КФН) проспект за допуска-
не до търговия на емисията 
акции на дружеството на 
друг европейски регулиран 
пазар на ценни книжа, се 
казва в съобщението на ком-
панията.

Челната тройка
След потвърждаване на про-
спекта от КФН управителни-
ят съвет (УС) на дружество-
то ще приеме конкретно ре-
шение за избор на съответен 
европейски пазар, на който 
да се поиска допускане на 
емисията акции до търговия. 
„Все още не сме се спрели 
на точен пазар”, коментира 
Атанас Бобоков, председа-
тел на УС на „Монбат”. Той 
допълни, че в челната тройка 
са Австрия, Варшава и Гер-
мания. От „Монбат” уточ-
няват, че изборът ще стане 
в зависимост от пазарната 
конюнктура и от наличните 

Вторник 2 ноември 2010  pari.bg

Варшава, Австрия и Германия са 
сред челната тройка при избор  
на конкретен пазар

технически възможности за 
двойно листване.

Бобоков обясни, че при-
чината за тази стъпка е 
ниската ликвидност на 
българската борса. „Когато 
една компания иска да е над 
средното ниво и да предло-
жи нещо на акционерите 
си, което да е различно от 
обратното изкупуване, се 
листва на втора борса”, до-
пълни той. Бобоков посочи, 
че все още много малко 
компании са направили 
двойно листване.

Към момента единствената 
българска компания, която е 
предприела двойно листва-
не, е „Интеркапитал Пропър-
ти Дивелопмънт” АДСИЦ, 
което качи акциите си за 
търговия на фондовата борса 
във Варшава. Вчера нямаше 
сделки с книжата на фонда в 
Полша. Подобни намерения, 

също за борсата във Варша-
ва, има и фармацевтичният 
холдинг „Софарма” АД.

Цените на акциите
В отделно съобщение ком-
панията уведомява, че до  
31 октомври е изкупила  
1 566 069 собствени акции, 
които представляват 4.02% 
от капитала. Книжата са при-
добити на средна цена 6.30 
лв. за акция. Само през ок-
томври „Монбат” е изкупило 
45 457 свои акции на средна 
цена 6.13 лв. за акция.

Според индивидуалния от-
чет на компанията, предаден 
на БФБ, приходите от про-
дажби през първите девет 
месеца на 2010 г. достигат 
142 млн. лв., като се пови-
шават със 76.4% на годишна 
база. Печалбата на акумула-
торния производител е 13.1 
млн. лв., като се повишава с 
11% спрямо деветмесечието 
на миналата година.

Вчера акциите на „Мон-
бат”, което е част от Sofix, 
се повишиха с 1.6% до 6.35 
лв. за акция. В края на деня 
бяха сключени 14 сделки, 
в които 3517 лота смениха 
собственика си.

От „Еларг” също въз-
намеряват да увеличат 
претенциите си, както 
и да предявят допъл-
нителни

„Елана пропърти менидж-
мънт” АД (ЕПМ) е увели-
чило насрещния иск срещу 
„Еларг ФЗЗ” АДСИЦ от 1 
млн. лв. на 10.452 млн. лв. 
Тази информация беше съ-
общена от изпълнителния 
директор на „Еларг” Ан-
дрей Круглихин в открито 
писмо до медиите. Искът 
на „Елана пропърти ме-
ниджмънт” е насрещен, тъй 
като през миналата година 
с гласовете на мажоритар-
ните акционери „Еларг” 
отстрани компанията на 

„Елана” от управлението на 
фонда, обявявайки догово-
ра между двете дружества 
за нищожен. В момента 
обслужващо дружество на 
фонда е „Агроменидж” АД, 
одобрено от Комисията за 
финансов надзор с решение 
от 20 февруари 2009 г.

Предистория
На 18 март „Елана пропърти 
мениджмънт” АД (ЕПМ) 
е отстранено като обслуж-
ващо дружество на „Елана 
ФЗЗ” АДСИЦ. Ръководство-
то на фонда тогава прекра-
ти едностранно договора 
за управление. Основните 
акционери към онзи момент 
са били QVT Fund с дяло-
во участие 49.5%, „Алианц 
България” с 16.5% и Credit 

Swisse с 8.4%. Самият дого-
вор за обслужване е сключен 
през 2005 г. за срок от 7 го-
дини. Това означава, че през 
2012 г. дружеството трябва 
да се разпусне. 

През август 2009 г. 
„Еларг” заведе арбитраж-
но дело срещу „Елана”. От 
фонда за имоти поискаха 
ЕПМ да върне получените 
възнаграждения в размер 
на 7.7 млн. лв., както и да 
предаде всички документи 

и вещи, принадлежащи на 
АДСИЦ. Сумата от близо 
8 млн. лв. дружеството е 
получило за обслужващата 
си дейност.

Претенции
Основните претенции на 
„Еларг” са, че още при 
сключването на договора 
за обслужване са били из-
вършени драстични нару-
шения, които го опорочават 
до степен той да е невали-
ден. Според изпълнителния 
директор на „Еларг” Ан-
дрей Круглихин в договора, 
сключен още през 2005 г., се 
наблюдава тежък конфликт 
на интереси. Той се изразява 
в това, че икономическата 
група на „Елана” е контроли-
рала съвета на директорите 

на „Еларг” и обслужващото 
дружество ЕПМ, като всич-
ки директори на „Еларг” са 
били и директори в други 
дружества на групата „Ела-
на”. Той добавя и че таксите 
по старите договори с ЕПМ 
са били годишно 2% от об-
щата стойност на активите 
и 15% от печалбата. Затова 
и хората на „Елана” в съвета 
на директорите и ЕПМ са 
надували стойността на ак-
тивите чрез преоценки. 

Дава се пример със 183 
дка земеделска земя в мест-
ността Камбаните, която е 
преоценена от 20 млн. лв. 
на 48 млн. лв. към края на 
2007 г.

Реакция
От другата страна „Елана” 

завежда ответен иск, с кой-
то по силата на сключения 
договор се предвижда не-
устойка при предсрочното 
прекратяване на договора. 
Искът на практика е де-
сетократно увеличен, тъй 
като първоначално е бил 
за 1 млн. лв. 

От „Елана” излязоха с 
кратък коментар, в който 
се казва, че реално разме-
рът на иска не е вдигнат 
десетократно, а просто 
през октомври е била до-
платена таксата за раз-
глеждането на пълния му 
размер. Също така оттам 
добавиха, че допълнител-
на информация ще бъде 
предоставена едва след 
като завършат съответните 
правни действия.

Битката между „Елана” и „Еларг” продължава

КомПании 
и ПазаРи

отчет
„Зърнени храни”  
с по-висока  
печалба 
Агрохолдингът „Зърнени 
храни България” АД отчете 
8.4% ръст на печалбата, 
показва отчетът на ком-
панията, предаден на 
фондовата борса. Положи-
телният финансов резултат 

на дружеството в периода 
януари - септември 2010 г. 
достига малко над 8 млн. 
лв., а година по-рано беше 
7.4 млн. лв. Продажбите на 
публичната агрокомпания 
нарастват с 5.4% на годиш-
на база и в края на септем-
ври 2010 г. достигат 168.7 
млн. лв. Общите приходи за 
деветмесечието на тази го-
дина са 175 млн. лв., което 
е с 6% повече спрямо съ-

поставимия период на 2009 
г. Разходите за дейността са 
166 млн. лв., като в периода 
януари - септември 2010 г. 
се увеличават с 6%.
Вчера книжата на „Зър-
нени храни България” 
се повишиха с 4.62% до 
0.589 лв. за акция. По 
позицията на компанията 
бяха сключени 4 сделки, в 
които 1600 лота смениха 
собственика си.

7.7  
▶ млн. лв. е сумата, за 
която претендират от 
„Еларг ФЗЗ” АДСИЦ

13.1  
▶ млн. лв. е печалбата на 
„Монбат” за деветмесе-
чието на 2010 г.

▶ Причината да искаме двойно листване е ниската ликвидност на българската 
борса, каза атанас Бобоков, председател на УС на „монбат”          СнИМкА МАрИнА АнгЕлоВА
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Проверката на Агенцията по 
вписванията в Търговския 
регистър по случая „Петрол 
холдинг” АД все още не е 
приключила. След началото 
на проверката регистърът 
е постановил и трети отказ 
да впише книжа от общото 
събрание на дружеството. 
Поръчаната от правосъдния 
министър Маргарита Попова 
проверка беше предизвикана 
от публичните обвинения за 
политическа намеса в рабо-
тата на ведомството. Едини-
ят съсобственик на „Петрол 
холдинг” АД Митко Събев 
разпространи писмо, с което 
предупреди за натиск над 
служителите на регистъра 
да работят денонощно, за да 
впишат неизгодни за него до-
кументи. От другата страна 
стои другият съсобственик 
Денис Ершов, който засега 
запазва мълчание по сканда-
ла. Резултатът от проверката 
в регистъра ще определи 
как ще продължи битката 
за най-големия дистрибу-
тор на горива в България с 
годишна печалба от десетки 
милиони.  

онова събрание през 
юни
Спорът между двамата ос-
новни собственици на Пе-
трол Митко Събев и Денис 
Ершов, които имат по 47.5% 
от капитала, започна за пред 
публиката от общото събра-
ние на акционерите, прове-
дено на 28 юни тази година. 

Според Търговския регистър 
на въпросното събрание са 
присъствали 100% от акцио-
нерите. Според Събев обаче 
такова събрание изобщо не 
се е провело. Документите 
показват, че събранието е 
решило да смени състава на 
съвета на директорите (СД) 
на холдинга, като от управата 
бъдат отстранени Митко Съ-
бев, изпълнителният дирек-
тор Орлин Тодоров и Стоян 
Кръстев. На тяхно място са 
били избрани Иван Шестак, 
Йосиф Арутюнян и бившия 
говорител на Агенция „Мит-
ници” Иван Кутевски.

Така според едната страна 
Събев е отстранен, а самият 
Събев оспорва решенията на 
общото събрание с мотива, 
че то изобщо не се е провело. 
Съвсем обяснимо пък Ершов 
настоява решенията да бъдат 
вписани. Тук историята стига 
до съд и засега вместо по-из-
яснена става по-заплетена.

от Варна до София
В сагата между собствени-
ците бяха намесени и съди-
лищата в София и Варна. В 
средата на юли Варненският 
окръжен съд разпореди на 
Агенцията по вписванията да 
не отразява никакви обстоя-
телства, свързани с „Петрол 
холдинг”, докато не приклю-
чи същинският спор между 
Ершов и Събев за законност-
та на решенията на общото 
събрание. Решението се по-
твърждава и от апелативния 

съд във Варна. В началото на 
октомври обаче в случая се 
намесва Софийският апела-
тивен съд, който разпорежда 
на Агенцията по вписванията 
да се произнесе по исканията 
на Ершов за вписване на 
нови ръководство, устав и се-
далище. „Спорът е за общото 
събрание на акционерите на 
28 юни”, потвърди през ми-
налата седмица за в. „Пари” 
Митко Събев. По думите 
му софийският съд прави 
заключения за нещо, което 
няма нищо общо с общото 
събрание на акционерите от 
28 юни. Събев увери, че въ-
преки споровете компанията 
няма да пострада.

След писмото на Митко 
Събев от Агенцията по впис-
ванията заявиха, че те не се 
месят в съдебни спорове и 
стриктно спазват решенията 
на българския съд. Справка 
на интернет страницата на 
Търговския регистър показ-
ва, че ведомството е напра-
вило трети отказ да впише 
документи по партидата на 
холдинга, които са подадени 
на 26 октомври. Преди това 
има два отказа на 24 и 25 
октомври, за които дни се 
твърди за извънредна работа 
в писмото на Митко Събев.

Винаги двама, винаги
Съвместните бизнес дела 
между Митко Събев и Денис 
Ершов датират още от 1995 
г., когато се създава „Юкос 
Петролеум България” АД, 

като и двамата са участвали в 
управлението на компанията. 
Дружеството е било сред ос-
новните доставчици на суров 
петрол за „Нефтохим”.

През 1999 г. българското 
„Юкос” купува на явен търг 
51% от държавната компания 
„Петрол” АД. Приватизаци-
ята на един от най-големи-
те дистрибутори на горива 
става чрез „Международен 
Консорциум България” АД, в 
който участват австрийската 
OMV и „Петрол холдинг 
Груп” АД, което след това 
става „Синергон холдинг” 
АД. В момента най-големи-
ят акционер в листваното 
на борсата „Петрол” АД е 
дъщерното му дружество 
„Нафтекс Петрол” ЕООД, 
което е наследник на консор-
циума, приватизирал дистри-
бутора. Доскорошният мажо-
ритар „Петрол холдинг” АД 
е наследникът на „Нафтекс 
България холдинг” АД, което 
се появява, след като „Наф-
текс” изкупува българското 
„Юкос”.

на разклона
След толкова години заедно 
в бизнеса пътищата на Ми-
тко Събев и Денис Ершов 
очевидно вече не съвпадат. 
Сега съдът трябва да реши 
кой ще контролира най-голе-
мия дистрибутор на горива 
в България. Което прави 
историята още по-непред-
видима.

Екип на в. „пари”

Министерство, съд и двама стари приятели в 
битка за най-големия дистрибутор на горива

Една петролна 
история

Денис Ершов
Изгонен и 
завърнал се

Роден на 12 април 1966 г. в 
град Челябинск, Русия

1988 г. - Завършва Тюмен-
ския индустриален инсти-
тут като минен инженер, 
специалист по разработ-
ка на нефтени находища

1989 г. - Започва частна 
предприемаческа дейност

1990-1991 г. - Вицепрези-
дент във външнотър-
говската фирма „Конекс”, 
компания с мажоритарно 
участие на руски държав-
ни нефтодобивни обеди-
нения, в онези години един 
от най-големите износи-
тели на суров петрол от 
Русия

Края на 1991 г. - Създава 
групата „Нафтекс”

1999 г. - Заедно с Митко 
Събев, OMV и „Петрол хол-
динг Груп” АД (сега „Синер-
гон холдинг” АД) купуват 
„Петрол” АД

Август 2000 г. - Със запо-
вед на тогавашния дирек-
тор на Национална служба 
„Сигурност” ген. Атанас 
Атанасов на Ершов му е 
забранено да пребивава 
в България за 10 години, 

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

защото с действията си 
заплашва националната 
сигурност на страната. 
Със същата заповед пра-
вото на пребиваване в 
България беше отнето и 
на Майкъл Чорни, Влади-
мир Горшенин, Равил Хай-
рулин и Дмитрий Ширков

2004 г. - Ершов обжалва. 
Заповедта беше отмене-
на и оттогава той живее 
в България.

Днес - След приватизаци-
ята на „Петрол” АД и пре-
образуванията в групата 
Ершов е собственик на 
47.5% от „Петрол холдинг” 
АД и чрез него на дистри-
бутора на горива „Наф-
текс Петрол” ЕООД.

▶

▶

Митко Събев
Между петрола  
и футбола

Роден на 8 октомври 
1961 г.

Завършва Висшето 
военноморско училище 
„Никола Вапцаров” във 
Варна, след което работи 
като помощник-капитан 
в Български морски флот

1991 г. - Заедно с бившата 
си съпруга Петя Славова 
създават „Феста” ООД, 
предшественик на „Феста 
холдинг” АД

1995 г. - Събев става 
изпълнителен директор 
на „Юкос Петролеум Бъл-
гария” АД и председател 
на надзорния съвет (НС) 
на „Нафтекс България Хол-
динг” АД

1999 г. - Заедно с Денис 
Ершов участват в кон-
сорциума с OMV и „Петрол 
холдинг Груп” АД (сега 
„Синергон холдинг” АД) в 
приватизацията на мажо-
ритарния дял в „Петрол” 
АД

2003-2005 г. - Предсе-
дател е на надзорния 
съвет на Евробанк АД 
(с ново наименование 
Банка Пиреос България 

▶

▶

▶

▶

▶

▶

АД). Бил е и в ръковод-
ството на Нефтин-
вестбанк, която в 
момента се казва 
Инвестбанк. Мажорита-
рен собственик е Петя 
Славова

Днес - Председател на 
съветите на директо-
рите (СД) на „Петрол 
холдинг” АД, където има 
47.5% от капитала. Пред-
седател на СД на ПСФК 
„Черноморец Бургас” АД и 
„Транслото” АД. Член на СД 
на „Транскарт Пеймънт 
Сървисис” ЕАД и „Трансин-
вестмънт” АДСИЦ и упра-
вител на „Рос Ойл” ЕООД. 
Председател е и на НС на 
публичното „Петрол” АД.

▶
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Дистрибуторът  на 
горива подобрява 
финансовите си резултати
Печалбата на „Пе-
трол”, което се тър-
гува на фондовата 
борса, се увеличава с 
21%

Публичното „Петрол” АД 
подобрява финансовите 
си резултати, показва не-
консолидираният отчет 
на компанията, предаден 
на Българската фондова 
борса. Според данните 
в него дистрибуторът на 
горива отчита 5.8% ръст 
на общите приходи за де-
ветмесечието на 2010 г. 

Оборотът на компанията 
в края на септември тази 
година е 415 млн. лв., а 
година по-рано беше 393 
млн. лв.

В доклада за дейността 
на „Петрол” се казва, че 
повечето приходи са за-
ради по-големите обеми 
продадени горива на дреб-
но и стабилизиране на пе-
чалбата от литър гориво. 
Продажбите на бензин са 
най-високи през второто 
и третото тримесечие, ко-
ето се дължи на сезона на 
годишните отпуски през 
летните месеци, твърди 
мениджмънтът на компа-
нията. Това се доказва и 
от постигнатите приходи 
от продажби, които в пе-
риода януари - септември 
2010 г. достигат 386 млн. 
лв., като се повишават с 
5.3% на годишна база.

По-високите приходи 
и по-добрата печалба от 

литър гориво резонно по-
магат и за повишаване 
на нетния положителен 
финансов резултат. Пе-
чалбата на „Петрол” се 
увеличава с 21.3% и в 
края на септември достига 
малко над 13 млн. лв.

На сесията вчера беше 
прехвърлена една акция 
от капитала на „Петрол” 
на цена 2.80 лв., или без 
промяна спрямо цената 
на затваряне в петък. Това 
остави непроменена и ка-
питализацията на друже-
ството на почти 306 млн. 
лв.  

снимка боби тошеВ

Историята на “ПЕТРОЛ”  АД

1 АПРИЛ 1932 Г.
Рождена дата на българското акционерно дружество "Петрол"

9 МАРТ 1948 Г. 
Създадено е държавно снабдително предприятие "Петрол" на базата на съществуващите
частни и акционерни дружества

1999 Г.
На явен търг "Международен Консорциум България" АД, в който влиза "Юкос Петролеум
България" �сега "Петрол холдинг" АД�, придобива ��% от държавната "Петрол". 
В консорциума са още OMV AG �австрийската петролна и газова група� и "Петрол холдинг
Груп" АД �сега "Синергон холдинг" АД�. Същата година международната компания
"Нафтекс" купува "Юкос" и така се създава "Нафтекс България Холдинг".

2001 Г.
"Нафтекс България холдинг" АД придобива участията на останалите членове на консорциумa.

АПРИЛ 2001 Г. 
"Международен Консорциум България" АД започва търговия на едро с горива в страната
в девет петролни бази на "Петрол" АД. През юли дружеството приема
името "Нафтекс Петрол" АД

ДЕКЕМВРИ 2003 Г.
"Нафтекс България холдинг" АД се преименува на "Петрол холдинг" АД, в което
Ершов и Събев имат по ��.�% дял.

НАЧАЛОТО НА 2004 Г.
"Петрол" АД придобива от "Петрол холдинг" АД акциите на "Нафтекс Петрол" АД и
дружеството се преобразува от акционерно в дружество с ограничена отговорност
при условията на универсално правоприемство

АПРИЛ 2005 Г.
"Нафтекс Петрол" ООД се преобразува в "Нафтекс Петрол" ЕООД, а "Петрол АД" става
едноличен собственик на капитала

14 ОКТОМВРИ 2010 Г.
 "Нафтекс Петрол" ЕООД става най�големият акционер на собственика си "Петрол" АД,
като вече има ��.����%. "Петрол холдинг" АД намалява дела си в "Петрол" АД до ��.�%,
след като продава �.��% на "Нафтекс Петрол" ЕООД

СТРУКТУРА

ЮЛИ 1995 Г. 
"Юкос петролеум" е регистрирана във Варна с капитал �� млн. лв. Денис Ершов е
вписан в управителния съвет �УС� заедно с Александър Минаков, Николай Лещев
и Владимир Арудзян. Митко Събев е единственият българин в съвета. Българското
"Юкос" е сред основните доставчици на суров петрол за "Нефтохим"

"Петрол холдинг" АД
"Петрол" АД

 "Нафтекс Петрол" ЕООД

43.7%

100%49.9947%

415 
▶ млн. лв. са общите 
приходи на "Петрол" аД за 
януари-септември 2010 г., 
което е ръст от 5.8%

13 
▶ млн. лв. е нетната 
печалба на дистрибутора 
на горива за деветмесечи-
ето на тази година



Фирма в Македония се 
регистрира за 2 дни и 5000 EUR
Заради спора с Гърция за името основният риск за инвеститорите 
е политическият 
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За два дни може да се 
регистрира клон или пред-
ставителство на чужда 
компания в Македония, 
а минималният капитал 
е 5000 EUR. За задъл-
жителното в този случай 
разрешение за работа оба-
че може да се чака и 3 
месеца. 

Това съобщи Мирослав 
Марчев, старши мениджър 
в “ПрайсуотърхаусКупърс” 
ДООЕЛ Македония по вре-
ме на работна закуска за 
възможностите за бизнес 
в балканската държава, ор-
ганизирана от Американ-
ската търговска камара. 

Според участниците 
страната все още е подце-
нявана от бизнеса заради 
малкия си пазар и високия 
политически риск, но тя 
предоставя добри алтер-
нативи за фирмите.

Достъпно 
Според Мирослав Марчев 
най-голямо преимущество 
в западната ни съседка 
имат производствените 
дружества. Те имат въз-
можност да се възползват 
от  наличието на т. нар. 
свободни технологични 
индустриални зони, къ-
дето се предлагат редица 
данъчни и администра-
тивни облекчения. Основ-
ната цел на тези зони е да 
се привлекат експортно- 
ориентирани производ-
ства, които не са установе-
ни все още в Македония. 

ра на имоти от “Фортън 
Македония” определиха 
като неразработени ниши 
жилищните и търговските 
площи. 

“На този пазар обаче 
като цяло все още има 
малко сделки и цените 
остават високи”, допълни 
Пиншар. Той обаче е един 
от динамично развиващи-
те се, като за последната 
година само предлагането 
на офис площи е нарасна-
ло с 33 000 кв. м. Делът на 
незаетите площи е около 
15%, което е значително 
под българския показа-
тел. 

Според Ксавие Пиншар 
дори малките компании 
може лесно и успешно да 
се развиват на територия-
та на Македония, защото 
има много свободни па-
зарни ниши. 

Те чакат да бъдат за-
ети от фирми с опит в 
съответния сектор. Пре-
димство за българските 
компании е познаването 
на региона. 

Интерес за разработване 
на бизнес има в сферата 
на ИТ услугите - изграж-
дане на оптични мрежи, 
кабелни телевизии. 

Производствата в Ма-
кедония са експортно- 
ориентирани, но икономи-
ката като цяло е насочена 
към вноса, като особен 
превес имат паричните 
потоци от емигрантите.

радостина маркова

“В страната има добър 
режим за трансгранич-
ни сделки и положителна 
нагласа към чуждите ком-
пании, но за съжаление 
съществуват и познатите 
в България администра-
тивни пречки”, сподели 
Марчев. 

Според анализаторите 
основният риск в страната 
е политическият, поро-
ден от спора за името с 
Гърция. Следват го про-
блемите с бюрокрацията, 
упреците към съдебната 
система и опасността да 
попаднете на нелоялен 
местен партньор, ако из-
бирате такъв. 
 
Концентрация
Според Ксавие Пиншар, уп-
равляващ партньор в консул-
тантската компания “Фортън 
Македония”, целият живот в 
югозападната ни съседка е 
концентриран в столицата 
Скопие. “Градът се разви-
ва бързо, а наскоро беше 
отворен и Околовръстният 
път - нещо, което все още 
се чака в София”, сподели 
Ксавие Пиншар.  Според 
него страната е интересна за 
български компании, които 
търсят нови пазари. Пре-
димството е и близостта до 
Косово, което осигурява по-
голям брой платежоспособ-
ни клиенти на работещите в 
Скопие търговци. 

ниши
По отношение на паза-

Икономика
Македония  
в числа 

18% е стандартната 
ставка на ДДС, като за 
някои услуги има и префе-
ренциални нива от 5%.

Македония се гордее 
с едни от най-ниските 

▶

▶

данъци - корпоративни-
ят данък е 10%. Глоби-
те за административ-
ни нарушения обаче са в 
пъти по-високи. 

В Македония оперират 
18 банки и 10 спестовни 
каси. Има 3 основни голе-
ми банки, 7 средно големи 
и 8 малки.

В Македония работят 

▶

▶

приблизително 430 ком-
пании, като 40% от тях 
са с чуждестранни капи-
тали. Преобладават 
тези от Словения, Гър-
ция, Франция, Австрия 
и България. Банковите 
активи в Македония са за 
4.6 млрд. EUR. 

1% е прогнозният иконо-
мически растеж за 2010 г. 
▶

Дружеството подпи-
са 5-годишен договор 
за търсене на суров 
нефт край Кнежа 

Най-голямото нефтодобив-
но българско предприя-
тие “Проучване и добив на 
нефт и газ” е реализирало 
по-високи приходи от про-
дажби, но по-ниска печалба 
за деветмесечието. Това 
сочи междинният отчет на 
дружеството. Причината 
са намалелите приходи от 
операции с финансови ак-
тиви. 

повече приходи,  
по-малко печалба
Към края на септември ак-
ционерното дружество е 
получило над 15.8 млн. лв. 
приходи от продажбата на 
продукция - суров нефт и 
природен газ. Ръстът спря-
мо 2009 г. е с около 20%, ка-
то основната част от сумата 
се формира от продажбите 
на нефт. Общите приходи 

“Проучване и добив на нефт и газ” с 1.4% спад на печалбата
Собственост
От групата 
около 
“Химимпорт”  

Компанията бе едно 
от малкото дружества у 
нас, изцяло приватизира-
ни през фондовата борса. 

При раздържавяването 
през 2003 г. основната 
част от книжата на дру-
жеството бяха придоби-
ти от компании, близки 
до варненската икономи-
ческа групировка ТИМ. 

В момента 49.84% от 
капитала са собстве-
ност на “Химимпорт 
груп”, а 21.97% са прите-
жание на дружество-
то “Интер Ръбър Хеми”, 
еднолична собственост 
на “Тим клуб”.

▶

▶

▶

от продажби на добивната 
компания обаче са намале-
ли с 1.9% до 18.1 млн. лв. 
заради по-малкото продаж-

би на стоки и услуги. В съ-
щото време спрямо година 
назад печалбата от опера-
тивната дейност е нарасна-

ла с цели 92% до 5.955 млн. 
лв. Заради близо двойното 
намаляване на финансови-
те приходи обаче нетната 

ворът бе подписан на база-
та на полученото по-рано 
през годината разрешение 
за тази дейност. Той е за 
срок от 5 години. 

Дейността на “Проучване 
и добив на нефт и газ” е вер-
тикално интегрирана, като 
освен с добив на суровини 
компанията се занимава и с 
преработката и продажба-
та им. Тя е собственик на 
малка рафинерия до пле-
венското село Дисевица с 
капацитет за преработка на 
45 хил. тона суров петрол, 
от който се добиват мазут и 
промишлен газьол. 

Компанията се занимава 
още с търсене и експлоа-
тация на минерализира-
ни и подземни води. За да 
раздели дейностите си, тя 
създаде три нови дъщерни 
дружества, в които прите-
жава 100% от капитала. То-
ва са “Българска петролна 
рафинерия”, “Геофизични 
изследвания” и “Българска 
сондажна компания”.

радостина маркова

печалба на “Проучване и 
добив на нефт и газ” за 
деветмесечието намалява 
до 6.85 млн. лв. при 6.95 
млн. лв. за същия пери-
од на предходната година. 
Понижението на годишна 
база е 1.4%.

В търсене на  
нефт и газ
Според доклада акционер-
ното дружество продължа-
ва основната си дейност, 
която е свързана с експлоа-
тация на находища за добив 
на нефт и природен газ. То 
е притежател на 12 дого-
вора за концесия за добив 
на тези суровини в стра-
ната. “Проучване и добив 
на нефт и газ” продължава 
и дейността си по търсене 
на нефт и газ в районите на 
Шабла и Каварна. В среда-
та на годината компанията 
сключи договор с Минис-
терството на икономиката, 
енергетиката и туризма за 
търсене и проучване на 
суров нефт в Кнежа. Дого-

основната икономическа активност в македония е съсредоточена в  
столицата Скопие
▶

Към момента нефтодобивното дружество работи 
по 12 концесионни договора
▶

СнИМКА bloombERg



Участник в  
новия собственик  
е най-богатият  
човек  
в Хонконг

Консорциумът между 
Cheung Kong Infrastructure 
Holdings и Hongkong 
Electric Holdings финали-
зира покупката на британ-
ската електроразпредели-
телна мрежа на френската 
компания EDF. Сделката 
на стойност 5.78 млрд. 
GBP (9.28 млрд. USD) е 
била приключена на 29 
октомври. 

Най-голямата  
инвестиция
Това е най-голямата хонконг-
ска инвестиция във Вели-
кобритания, казаха вчера от 
обединението, което се огла-
вява от най-богатия човек в 
Хонконг Ли Ка-Шин. Тя ще 
има значителен положителен 
ефект върху бъдещата печал-
ба на компаниите в консорци-
ума, казаха двете дружества в 
общо изявление.

Мрежа
EDF Energy е най-големият 
доставчик на електричест-
во на Острова и разполага 
с разпределителни мрежи 

в Лондон, както и в юго-
източната и източната част 
на страната. Френската 
държавна група EDF, която 
е най-големият производи-
тел на ток в Европа, обяви 
преди време, че ще про-
даде три от британските 
си мрежи, за да намали 
дълговете си.

Кандидати
По информация на Dow Jones 
Newswires хонконгският кон-
сорциум е предложил по-ви-
сока цена от другите канди-
дати за мрежата на EDF. Сред 
тях са били Scottish&Southern 
Energy и консорциум между 

държавния фонд за инвести-
ции на Абу Даби, Macquarie 
Capital и канадски пенсионен 
фонд.

Разширяване  
на бизнеса
За магната Ли сделката е 
петата инвестиция във Ве-
ликобритания. Тя е част от 
плана му за увеличаване на 
собствеността в чужбина, тъй 
като среща трудности при до-
пълнителното разширяване 
на бизнеса си в Хонконг. Ли 
има дялове в електроразпре-
делителни предприятия в 
Нова Зеландия, Австралия 
и Канада.
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Консорциум купи мрежата  
на EDF във Великобритания

Intel ще прави чипове 
за друга компанияAIG набра 37 млрд. 

USD за изплащане  
на държавната помощ
Американският 
застрахователен 
гигант приключи 
продажбата на Alico 
за 16.2 млрд. USD

Американският застрахо-
вателен гигант American 
International Group (AIG) 
набра почти 37 млрд. USD 
през последните дни чрез 
продажбата на едно от най-
привлекателните си дъщер-
ни дружества и успешното 
първично публично пред-
лагане на друга от фирмите 
си. Със средствата компа-
нията смята да върне част 
от помощта, която получи 
от държавата по време на 
кризата.

приходи
AIG официално обяви 
вчера, че е финализирала 
продажбата на American 
Life Insurance Co. (Alico). 
Емблематичното друже-
ство работи в повече от 50 
страни по света. За него 
купувачът MetLife ще пла-
ти 16.2 млрд. USD, от които 
7.2 млрд. USD в брой, а 
останалата част - в ценни 
книжа на MetLife. Сдел-
ката приключва само дни 
след качването на AIA на 
борсата в Хонконг, от кое-
то застрахователят получи 
20.51 млрд. USD. Още през 
първия ден на търговията 
миналата седмица акциите 
на компанията скочиха с 
повече от 17%. По-рано 
тази година AIG почти успя 
да продаде компанията на 
британската Prudential за 
35.5 млрд. USD, но сделка-
та пропадна.

Спазено обещание
Общо от продажбата на 
Alico и публичното предла-
гане на AIA американският 
застраховател е спечелил 
36.71 млрд. USD, стана 
ясно от изявление на ком-

панията. От общата сума 
приходите в брой са 27.71 
млрд. USD. Парите ще се 
използват за изплащане на 
заемите, които AIG получи 
като помощ от държавата 
през септември 2008 г., 
за да избегне фалит. От 
това задължение остават 
за плащане още около 20 
млрд. USD. “Обещахме 
на американските данъко-
платци, че ще им върнем 
парите, като първичното 
публично предлагане на 

AIA миналата седмица и 
приключването на сделката 
за Alico ни приближават 
към изпълнението на това 
обещание”, каза главният 
изпълнителен директор на 
AIG Робърт Бенмоше.

Други дългове
На AIG й остава да върне и 
почти 50 млрд. USD на фи-
нансовото министерство, 
срещу които правителство-
то получи дял в компани-
ята. За целта министер-

ството ще замени префе-
ренциалните си акции за 
около 1.7 млрд. обикновени 
акции, което временно ще 
му даде дял от над 92% в 
компанията спрямо 79.8% 
в момента. Впоследствие 
книжата ще бъдат предло-
жени за продажба на инвес-
титори, с което държавата 
ще възстанови вложението 
си. Дали операцията ще 
бъде успешна обаче ще за-
виси от това как пазарът ще 
оцени акциите.                

Договорът с Achronix 
може да вкара 
технологичния гигант 
в нов пазарен сегмент

Американският техноло-
гичен гигант Intel за първи 
път започва да прави чипо-
ве по поръчка за друга ком-
пания. С това дружеството 
навлиза в доминирания от 
китайски и тайвански фир-
ми бизнес, съобщи New 
York Times.

по поръчка
От следващата година 
Intel ще започне да произ-
вежда чипове за Achronix 
Semiconductor. Малката ком-
пания проектира специален 
вид микропроцесори, които 
се използват за ускоряване 
на различни компютърни 
задания. Съгласно сделка-
та Intel ще отдели малка 
част от производствените 
си мощности за направа-
та на елементите. Въпреки 
това поръчката е сериозна 
промяна в практиката на 
гиганта да произвежда само 
собствени чипове.

Нова  
територия
От Intel отхвърлиха спе-
кулациите, че компанията 
се превръща в изпълнител 
на външни поръчки. “Спо-
разумението представлява 
по-малко от 1% от общия 
капацитет на Intel”, каза 
говорител на дружеството. 
Въпреки това някои анали-
затори смятат, че сделката 
с Achronix показва, че Intel 
смята да навлезе по-сериоз-
но в тази нова територия. 

Конкуренция
Intel е дългогодишен ли-
дер в производството 
на чипове за компютри 
и сървъри. Компанията 
първа започна да прави 
по-малки, съответно по-
бързи и по-евтини ком-
поненти от конкурентите 
си. Тя традиционно из-
ползва модерните си про-
изводствени мощности за 
собствени нужди. Между-
временно редица фирми в 
Азия се специализираха в 
производството на чипо-
ве, проектирани от други 
компании, и са в ожесто-
чена надпревара за при-
вличането на клиенти като 
Apple, Nvidia и Advanced 
Micro Devices. 

Ниша
Achronix от своя страна е 
малък играч на сравнително 
малък пазар - производство-
то на чипове FPGA (от англ. 
field-programmable gate array 
- полево програмируеми ло-
гически елементи). Компа-
ниите използват тези чипове 
за ускоряване на работата 
на различни видове обо-
рудване. Все по-често тези 
елементи се използват и от 
компаниите на Уолстрийт, с 
което те правят финансовите 
си изчисления по-бързо. Чи-
повете намират приложение 
и във фирмите, които про-
извеждат нефт и газ и с тях 
обработват различни данни. 
Като цяло в света пазарът на 
тези части е около 3 млрд. 
USD, което представлява 
една десета от годишните 
приходи на Intel. В момента 
технологичният гигант не 
работи в тази ниша.първичното публично предлагане на AIA и приключването на сделката за Alico 

са стъпките, чрез които главният изпълнителен директор на AIG Робърт Бен-
моше смята да се разплати с данъкоплатците

▶

Снимка bloomberg
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 8339 8360
Калай LME USD/т 25920 25950
Олово LME USD/т 2472,5 2490
Цинк LME USD/т 2446 2462
Алуминий LME USD/т 2369 2392
Никел LME USD/т 23260 23300
Алуминиева сплав LME USD/т 2230 2190

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1353,2 1353,7
Сребро LME USD/тр.у. 24,71 24,75
Платина LME USD/тр.у. 1711 1715
Паладий LME USD/тр.у. 646,5 648
Родий LME USD/тр.у. 2270 2270

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Октомври	 Ноември
Суров петрол NYMEX USD/б 83,42 83,42
Брент ICE USD/б 84,97 84,97
Газьол ICE USD/т 716,25 716,25
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 3,96 3,96
Бензин 95 NYMEX USD/т 750 -
Нафта NYMEX USD/т 750 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Октомври
Пшеница Soft Red CBT USD/т 265,47
Царевица Yellow CBT USD/т 230,96
Ечемик Feed ASX USD/т 232,76
Памук No.2 NYBOT USD/т 2849,65
Какао  NYBOT USD/т 2785,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 4398,15
Соя No.2 ICE USD/т 455,06
Захар White NYSE LIFFE USD/т 726,00

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.11.2010. 

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,38211
Бразилски реал BRL 10 8,43030
Канадски долар CAD 1 1,37155
Швейцарски франк CHF 1 1,46449
Китайски ренминби юан CNY 10 2,12124
Чешка крона CZK 100 7,98200
Датска крона DKK 10 2,62242
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,21749
Хонконгски долар HKD 10 1,81762
Хърватска куна HRK 10 2,66753
Унгарски форинт HUF 1000 7,09714
Индонезийска рупия IDR 10000 1,57856
Исландска крона ISK 100 3,18016
Японска йена JPY 1000 
Южнокорейски вон KRW 100 1,73713
Литовски литаc LTL 1000 1,24892
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,75663
Малайзийски рингит MYR 10 1,13213
Норвежка крона NOK 10 4,52037
Новозеландски долар NZD 10 2,39729
Филипинско песо PHP 10 1,05783
Полска злота PLN 100 3,25164
Нова румънска лея RON 10 4,93984
Руска рубла RUB 10 4,54126
Шведска крона SEK 100 4,58093
Сингапурски долар SGD 10 2,10045
Словашка крона SKK 10 1,07961
Тайландски бат THB 100 4,71443
Нова турска лира TRY 10 9,87244
Щатски долар USD 1 1,41103
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,03140

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

28.10.2010	г.

158,26 157,49 156,72 156,33 154,40 154,40   
11,96 11,90 11,85 11,82 11,67 11,67   
84,28 83,88 83,47 83,06 81,83 81,83   
101,28 100,79 100,30 99,80 98,33 98,33   
769,20 765,47 761,74 758,00 746,80 746,80   
177,49 176,65 175,80 174,96 169,04 169,04   
79,55 79,17 78,78 78,40 76,49 76,49   
155,36 154,61 153,86 153,11 149,38 149,38   
309,56 308,09 306,61 305,14 294,82 294,82   
203,00 202,03 201,06 200,10 193,33 193,33   
238,43 237,30 236,16 235,03 227,08 227,08   
82,30 81,91 81,52 81,12 78,38 78,38   
240,09 238,95 237,81 236,66 228,66 228,66   

до	15.00	ч.	на	28.10.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ-Авангард
ДФ ПИБ-Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 07.08.2010 до 16.08.2010
Лимитиран период” от 17.08.2010 до 14.11.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

Смесен - балансиран 4.9855 5.0104 5.1849 4.9855  4.8858   -3.18% 15.15% -6.69% -22.14% 21.01.2008
фонд в акции 7.0328 7.0680 7.3141 7.0328  6.8921   -0.72% 14.06% -2.46% -11.91% 23.01.2008
Смесен - консервативен 10.1607 10.3131 10.5671 0.0000  0.0000   1.00% 0.10% 1.33% 1.44% 23.09.2009
             
фонд в акции 2.1220    2.1220    -14.86% 28.56% -19.20% -57.31% 12.11.2007
Смесен - балансиран 2.5134    2.5134    -15.50% 25.14% -19.55% -50.80% 12.11.2007

Фонд на паричен пазар 11.3651  11.3594  11.3424 11.3537 11.3537 11.3594 5.75% 0.12% 7.00% 6.36% 06.10.2008
Смесен - балансиран 10.7095  10.6562  10.5496 10.6029  0.0000 -0.50% 3.65% -1.39% 3.16% 06.10.2008
фонд в акции 9.7960  9.7473  9.6011 9.6498  0.0000 -5.19% 8.62% -7.08% -1.24% 06.10.2008
             
Смесен - балансиран 13.3881    13.2555    -1.24% 5.27% -2.91% 5.94% 14.12.2005
фонд в акции 7.8158    7.7384    -7.62% 10.26% -13.27% -4.82% 01.03.2006
фонд в акции 4.5830    4.5376    -22.48% 11.70% -22.15% -16.60% 21.06.2006
фонд в акции 7.6019    7.3805    -6.81% 11.63% -2.79% -10.48% 05.02.2008
фонд в акции 11.2586    10.9307    6.52% 12.48% 9.50% 3.30% 05.02.2008
Фонд на паричен пазар 12.1374    12.1374    6.99% 0.17% 8.56% 8.35% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
Смесен - балансиран 82.7433    82.4537  82.7433  -0.23% 1.46% -1.62% -4.38% 20.11.2006
фонд в акции 47.9531    47.7133  47.9531  -7.60% 2.74% -11.07% -13.22% 20.11.2006
фонд в акции 63.5214    63.2038  63.5214  -7.86% 4.83% -5.20% -11.89% 03.10.2007
             
фонд в акции 96.2168    94.7842    -6.98% 3.30% -8.68% -1.22% 04.01.2007
Смесен - балансиран 77.6248    76.4690    -6.98% 2.43% -8.41% -7.70% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.31920    1.31656    5.54% 0.72% 6.66% 5.77% 01.12.2005
Смесен - балансиран 1.07529    1.06885    -0.37% 4.34% -1.58% 1.42% 01.12.2005
фонд в акции 0.74125    0.73024    -5.17% 8.91% -8.70% -6.40% 01.03.2006
Смесен - консервативен 0.74469    0.74023    1.46% 2.55% 2.58% -10.60% 07.03.2008
Смесен - консервативен 1.05219    1.04904    2.57% 0.40% 3.59% 3.33% 07.05.2009

Смесен - балансиран 99.5079    98.5177    -3.62% 6.36% -6.55% -0.20% 07.12.2005
Смесен - балансиран 104.6885    103.6469    -5.07% 5.19% -8.41% 0.88% 06.03.2006
фонд в акции 83.9558    82.7058    -7.32% 9.52% -11.12% -1.98% 20.06.2005
Фонд на паричен пазар 123.3145    123.3145    7.34% 0.47% 8.13% 7.21% 31.10.2007
 93.8011    93.4263    3.90% 2.27% 1.49% -2.34% 01.02.2008
 107.1630  107.0559  106.7347  107.0559  4.53% 0.67% 5.20% 5.22% 01.07.2009

Смесен - балансиран 4.7780     4.7494     -2.84% 8.09% -4.12%*** 4.79% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.8976  0.8931  0.8909   0.8865     -15.65% 13.77% -19.25%*** -7.98% 01.06.2009
             
Фонд на паричен пазар 10.0200    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
Смесен - балансиран 17.2346     17.1144     -7.99% 6.81% -10.50% 9.39% 28.09.2004
фонд в акции 10.6719    10.5235     -12.56% 8.92% -15.99% 1.22% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1792     1.1618     -8.99% 11.68% -7.73% 1.57% 10.05.2004
фонд в акции 0.7534     0.7423    7.99% 17.27% 8.24% -7.06% 04.10.2006
фонд в акции 1.0154     1.0004    15.80% 10.35% 13.12% 0.01% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 131.3190  131.1227  130.8610    3.89% 3.23% 5.26% 6.16% 04.05.2006
Смесен - балансиран 14.0848  14.0848  13.9453    -6.40% 8.21% -8.26% 1.71% 17.12.2004
фонд в акции 0.7276  0.7204  0.7133    -2.90% 0.14% -7.59% -7.24% 04.05.2006
             
Смесен - балансиран 796.7699    790.8090    2.17% 5.59% 4.83% -8.27% 09.05.2008
фонд в акции 714.3246    708.9805    0.75% 6.90% 4.52% -11.58% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.4146    11.4146    5.01% 1.20% 5.57% 2.82% 30.01.2006
Смесен - балансиран 119.4774    119.4774    -0.45% 5.45% -1.91% 2.07% 30.01.2005
фонд в акции 6.7226    6.7226    -4.56% 10.86% -7.99% -8.01% 30.01.2006
фонд в акции 10.1463    10.1463    0.77% 2.32% 1.07% 0.83% 30.01.2009
           
фонд в акции 8.0890    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв
фонд в акции 0.5117  0.5092  0.5067    -2.78% 7.40% -5.10% -20.46% 19.11.2007
Смесен - балансиран 0.7387  0.7361  0.7335    -1.04% 3.26% -1.77% -9.87% 19.11.2007
Смесен - консервативен 1.0019  1.0004  0.9989    3.89% 1.08% 4.80% 0.01% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
Фонд на паричен пазар 1.2720  1.2701  1.2682   5.02% 0.21% 6.18% 5.31% 16.03.2006
фонд в облигаци 1.2940  1.2901  1.2862   5.57% 0.86% 6.73% 5.66% 16.03.2006
Смесен - балансиран 0.8604  0.8570  0.8536   -1.04% 3.30% -2.02% -3.28% 16.03.2006
фонд в акции 0.6251  0.6220  0.6189   -7.36% 5.90% -9.26% -9.76% 16.03.2006
Смесен - балансиран 0.7144  0.7116  0.7088   -6.39% 4.22% -7.09% -11.78% 11.02.2008
Фонд на паричен пазар            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 
 1.0378  1.0378  0.9859    N/A N/A N/A N/A
            
Фонд на паричен пазар 1.1844    1.1844   3.38% 0.12% 4.11% 3.71% 15.11.2005
Смесен - балансиран 1.0337    до 90 дни  над 90 дни  1.92% 3.45% 2.93% 0.46% 12.09.2005
     1.0183  1.0286      

Смесен - балансиран 7.5511    7.5511   -8.07% 10.01% -7.40% -5.83% 01.03.2006
фонд в акции 6.5200    6.5200   -7.00% 9.60% -8.06% -8.74% 01.03.2006
фонд в акции 2.9265    2.9265   4.35% 15.59% 7.33% -29.07% 05.04.2007
фонд в акции 10.5227    10.5227   0.90% 1.83% 1.90% 2.74% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7886 0.7847 0.7827 0.7769 0.7769 0.7808  0.7614 7.07% 12.12% 1.60% -5.52% 22.05.2006
фонд в акции 0.4346 0.4325 0.7827 0.4282 0.4282 0.4303  0.4196 4.18% 15.56% -0.37% -21.50% 02.05.2007
  за поръчки до 250 000 евро    за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 107.0986  105.7829  104.9935   N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 322.5551    321.5889    3.20% 0.41% 4.11% 7.02% 17.11.2003
 13.5219    13.2555    2.71% 2.61% 3.12% 6.09% 27.12.2005
Смесен - балансиран 12.3135    11.9514    0.34% 5.65% -0.35% 3.96% 27.12.2005
фонд в акции 8.6785    8.4232    -1.33% 11.65% -3.56% -3.13% 07.09.2005
Смесен - балансиран 20.9206    20.9206    3.16% 4.29% 3.63% 1.48% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.6212    6.5881    -2.16% 5.19% -4.53% -11.38% 01.06.2007
Смесен - балансиран 8.0165    7.9764    -1.55% 5.10% -3.09% -6.27% 01.06.2007
фонд в облигаци 11.7721    11.7427    8.26% 2.98% 9.43% 5.23% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1843    1.1606    -3.20% 5.11% -3.45% 4.19% 18.09.2006
Смесен - балансиран 1.0496    1.0391    -0.36% 3.77% 1.21% 2.04% 10.06.2008

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРО	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,38770 0,01191
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,25558 -0,01851
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,38124 -0,00097
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,42180 -0,00498
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,09572 -0,02013
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,97224 0,02107
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62285 -0,00024
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,25651 0,00481
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,81168 -0,00826
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,66212 0,00004
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 7,22375 0,02685
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,57413 -0,00520
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,16032 -0,01886
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK   0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,74721 -0,00110
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,25643 0,00100
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75585 0,00000
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,13743 -0,00270
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,54147 0,00253
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,40112 0,01363
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,07878 0,00885
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,27396 0,00011
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,92640 0,01472
НОВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,56703 -0,01734
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,55912 -0,01567
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,10837 0,01903
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,08724 -0,00127
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,70264 -0,00918
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,84214 0,00742
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,40444 -0,00700
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,00608 -0,01384
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1908,04000 17,48000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 2.11.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 2.11.2010 г.

ПРЕХВъРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВъРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

N/A 13.5019 12.2954 8.6657
323.1993 N/A 12.2532 8.6359
324.8096 13.3887 N/A 8.5934
324.8096 13.3887 12.1928 N/A

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	29/10/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,233108 € 1,257770 € 1,226942
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,903785 € 0,921861 € 0,899266

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,866803 € 0,884139 € 0,862469

Цените са валидни за поръчки, подадени на 26/10/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	2/11/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,144251 лв. 1,144251 лв. 1,144251 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 2/11/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	1.11.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0337	лв. 1.0183	лв.	 1.0286	лв.	 1,92	% 2,93	%

Сентинел	-	Рапид 1,1844	лв. 	1,1844	лв. 		3,38	% 4,11	%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	29	октомври	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,38950 1,38960 1,40110 1,38860
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,86625 0,86635 0,87225 0,86595
ЯПОНСКА йЕНА JPY 111,98000 112,01000 113,25000 111,84000
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,38120 1,38140 1,38280 1,36870
НОРВЕжКА КРОНА NOK 8,15350 8,15600 8,18700 8,12600
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,29310 9,29770 9,31620 9,24520
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,40940 1,41000 1,42560 1,40840
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,40570 1,40630 1,42000 1,40470
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 270,45000 270,75000 272,74000 270,26000
ЧЕШКА КРОНА CZK 24,49700 24,53200 24,70700 24,50700
РУСКА РУБЛА RUB 42,78830 42,83050 43,18250 42,75000
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 3,96800 3,97060 3,98430 3,96150

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 1.11.2010 г.

Piraeus	Funds Цени за дата 29.10.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 7,1310 6,8710

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0,6196 0,5970

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2,5282 2,4784

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕж”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 9,4102 9,0448

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 10,1007 9,8043

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10,3731 10,1687

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).
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Среброто регистрира 30-годишен рекорд
Пазарите са в очакване 
на решението на Фед да 
налее допълнителна лик-
видност. Прогнозите са, че 
ще бъдат налети между 1 
и 2 трлн. USD в щатската 
икономика

Цената на среброто 
премина 25 USD/тр. у. 
- стойност, която бла-
городният метал не е 
достигал през последните 
три десетилетия. Това се 
случи, след като доларът 
регистрира трета поред-
на губеща сесия спрямо 
еврото. За този период 
американската валута се 
раздели с 1.51% от стой-
ността си. Слабият долар 
предизвика поскъпване 
и при останалите благо-
родни метали. Златото 
премина над нивото от 
1360 USD/тр. у., а палади-
ят отчете деветгодишен 
връх 655.15 USD/тр. у.

Американската валута 
се понижи за трети поре-
ден ден, а в рамките само 
на последната сесия за-
губите спрямо еврото дос-
тигнаха 0.15% до 1.3979 
EUR/USD. Причината за 
спада продължават да са 
спекулациите около „ко-
личественото улеснение”, 
което Фед се готви да 

предприеме, за да съживи 
американската икономи-
ка. Яснота около крайното 
решение на централната 
банка на САЩ ще има 
на 3 ноември, когато ще 
приключи и двудневната 
среща на Фед.

Предварителните прог-
нози на Bank of America-
Merrill Lynch и Goldman 
Sachs Group се разминават 
с 1 трлн. USD. Според 
първата ликвидността, 
която Федералният резерв 
ще налее в икономиката, 

ще достигне 1 трлн. USD, 
докато прогнозата на фи-
нансовия гигант Goldman 
Sachs Group е за 2 трлн. 
USD. И двете финансови 
институции обаче са на 
мнение, че първоначал-
ната сума, отпусната за 
изкупуване на държавни 
облигации, ще бъде 500 
млрд. USD.

От началото на 2010 
г. досега среброто се 
е повишило с 48%. За 
същия период златото 
е регистрирало ръст от 
24%, а най-изразител-
но е поскъпването при 
паладия. За десет месеца 
той е добавил повече от 
60% към стойността си. 
В същото време перс-
пективите пред благо-
родните метали, поне в 
близко бъдеще, изглеждат 
обещаващи. Според China 
Business News Китайската 
народна банка ще започне 
да купува злато отвън, а 
не както беше практиката 
досега - само от местните 
производители. Това се 
налага заради желани-
ето на институцията да 
избегне големи загуби от 
обезценяването на долара. 
Тази стъпка допълнител-
но ще отслаби долара и 
ще подкрепи златото. 

На борсата 
в Лондон 

среброто с 
незабавна доставка 
се търгуваше за 
25.01 USD/тр. у., 
което е поскъпване 
от 1.03%

Георги Георгиев 
gеorgi.georgiev@pari.bg

До началото на 
американската 

борсова сесия 
доларът се движеше 
в близост до цените 
си на отваряне 
около 1.3950 EUR/
USD

Новата работна седмица 
започна наситена със 
значими новини от САЩ. 
Независимо от това обаче 
първият ден от нея преми-
на в спокойно темпо за 
повечето кросове, където 
участва щатският долар. 
До началото на амери-
канската борсова сесия 
„зелените пари” се движе-
ха в близост до цените си 
на отваряне около 1.3950 
EUR/USD.

С оглед на предстоящи-
те събития от икономи-
ческия календар до края 
на периода по-висока 
волатилност и пробив 
в една от двете посоки 
най-вероятно ще наблю-
даваме още утре. Тогава 
ще приключи редовната 
ежемесечна среща на 
Федералния резерв. 

Според мнозина щат-
ската централна банка 
ще вземе решение за 

Георги иванов, 
„БенчМарк Финанс”

увеличаване на сред-
ствата, целящи стимули-
ране на икономиката. В 
зависимост от размера 
на финансовата помощ 
„зелените пари” може да 
реагират разнопосочно 
на новините. От друга 
страна, възможно е Фед 
да забави отпускането на 
допълнително пари, което 
най-вероятно ще даде 
краткосрочен положите-
лен импулс на долара. 

Наситената с важни но-
вини седмица приключва 
със заетостта в неселско-
стопанския сектор. Това 
по традиция е топнови-
ната на валутния пазар. 
След като американската 
икономика загуби нет-
но работни места през 
септември, интересът към 
новините ще бъде още по-
голям. Нов спад на инди-
катора би засилил натиска 
върху „зелените пари” в 
средносрочен план. 

Доларът остана в 
очакване на нови 
икономически новини

ПЛОВДИВСКА ОБЩИНСКА АГЕНЦИЯ ЗА ПРИВАТИЗАЦИЯ
4000, гр. Пловдив, ул. “Железарска” №1, тел.: (032) 626482, 622771, www.poap.net

Р Е Ш Е Н И Е № 387 
 от  04. 10. 2010  г. на Общински съвет Пловдив

(обнародвано в ДВ, бр. 84  от 26.10.2010г).

На основание чл. 21, ал. 1, т.8 от ЗМСМА, чл.1, ал.2, т.1, чл.3, ал.3, т.2, чл.4, ал.2, чл.31, 
ал.1, чл.32, ал.2, т.1 и чл.28 ал.2 от ЗПСК, чл.2, ал.1, т.1, чл.5, чл.6, чл.9 и чл.14 ал.4 от 
Наредбата за търговете и конкурсите и предвид изложените в предложение с вх. № 
10ХІ-376 от 19. 07. 2010 г. фактически основания, Общински съвет – Пловдив

Р Е Ш И :
Да се проведе публичен търг  с явно наддаване за продажбата на 2 602 дяла, предста-

вляващи 100% от капитала на “Бъдеще” ЕООД, гр. Пловдив при следните условия:
1. Начална тръжна цена - 1 081 440 /един милион осемдесет и една хиляди четирис-

тотин и четиридесет / лева. Сделката е освободена от ДДС 
2. Начин на плащане: Достигната на търга цена, след приспадане на внесения 

депозит се заплаща в български лева по следния ред: 
2.1. 35% / тридесет и пет процента/ от достигнатата на търга цена – при сключ-

ване на приватизационния договор.
Остатъкът от цената в размер на 65% /шестдесет и пет процента/ от покупната 

цена в срок от осемнадесет месеца - на три периодични вноски през 6 месеца, считано 
от сключване на приватизационния договор.

• Първа вноска от 20 %/ двадесет процента/ от покупната цена - в срок до шест 
месеца от сключването на договора;

• Втора вноска от 25% / двадесет и пет/ процента от покупната цена - в срок до 
дванадесет месеца от сключването на договора; 

• Трета вноска от 20 % / двадесет / процента от покупната цена – в срок от 
осемнадесет месеца от сключването на договора.

2.2. Купувачът може да заплати цялата цена еднократно при сключването на 
договора.

2.3. Обезпечение на неизплатената част от цената на дружеството – 
• Банкова гаранция в ПОЛЗА НА ОБЩИНА ПЛОВДИВ; Банковата гаранция се предос-

тавя преди сключването на договора.
2.4. Купувачът се задължава да изплати задълженията към Община Пловдив в срок 

от три месеца от датата на сключване на приватизационния договор.
3.  Стъпка на наддаване  –  50 000 /петдесет хиляди/ лева. 
4. Депозитът за участие е парична вноска от 300 000/ триста хиляди / лева, 

който следва да е постъпил по банковата сметка на Пловдивска общинска агенция 
за приватизация до 17-ия /седемнадесетия/ ден включително, от обнародването на 
настоящото Решение в “Държавен вестник”. 

5. Тръжната документация, състояща се от Правила за провеждане на търга, Ин-
формационен меморандум на дружеството и проект на Договор за приватизационна 
продажба, се закупува в офиса на Пловдивска общинска агенция за приватизация 
(ПОАП), ул. “Железарска” №1, стая №2 до 16.00 часа на 17-я ден (включително) от 
обнародване на настоящото Решение в “Държавен вестник”, след заплащане в брой 
на сумата от 10 000 (десет хиляди) лева без включен ДДС, на посочения адрес. При 
получаване на тръжната документация представителят на съответния кандидат 
следва да представи документ за самоличност и документ за актуално правно със-
тояние на юридическото лице, което представлява, а в случаите на упълномощаване 
– и нотариално заверено пълномощно за закупуване на документация и подписване на 
декларацията за не разгласяване на информацията. Документите по предходното 
изречение, които са съставени на език, различен от българския, следва да бъдат 
придружени с превод на български език, извършен от заклет преводач. Не се допуска до 
участие в търга Консорциум създаден под формата на гражданско дружество.

6. Срок за подаване на предложения за участие в търга - до 16.00 часа българско време 
на деня, предхождащ търга в офиса на ПОАП, ул. “Железарска” №1, ет3. 

7. Огледи на активите на дружеството – всеки работен ден до деня, предхождащ 
търга, след закупуване на тръжна документация и представяне на удостоверение за 
право на извършване на оглед, издадено от ПОАП.

8. Търгът ще се проведе на 21-ия ден от обнародването на настоящото решение в 
“Държавен вестник”, от 10.00 часа българско време в офиса на ПОАП, ул. “Железарска” 
№1, ет.3.

9. Утвърждава Тръжна документация за продажба на 2 602 дяла, представляващи 
100% от капитала на “Бъдеще” ЕАД, Пловдив, състояща се от Правила за провеждане на 
търга, Информационен меморандум, проект на Договор за приватизационна продажба. 
Тръжната документация съдържа изискуемите реквизити по чл.9 от Наредбата за 
търговете и конкурсите, включително и обстоятелствата по чл. 6 ал.1 от НТК с 
конкретни данни за всяко едно от тях.

10. Всички срокове в настоящото решение се броят от деня, следващ обнародването 
му в “Държавен вестник”, и изтичат в последния посочен ден и час.

10.  Възлага на Изпълнителния директор на ПОАП в комисията за провеждане на търга 
да включи по един представител от ППГОС, определен от ръководствата им.

11. Възлага на Пловдивската общинска агенция за приватизация подготовката, 
организацията и провеждането на търга.

12. Възлага на Изпълнителния директор на ПОАП да сключи приватизационен договор 
със спечелилия търга участник в срока по Наредбата за търговете и конкурсите.

ЗАД “ДЗИ”, на основание ЗППЦК съобщава, че е представило в Коми-
сията за финансов надзор, управление “Надзор на инвестиционната 
дейност” и в“БФБ-София” АД, заверен  н финансов отчет и одиторски 
доклад за трето тримесечие на 2010 г.  

Желаещите могат да се запознаят с  документите в Централно 
управление на Дружеството в гр.София, бул. “Цар Освободител” 
№6 до 10.11. 2010г., между 15.00  и 16.00 часа или на електронен адрес 
www.dzi.bg.

Управляващо дружество “Златен лев Капитал” АД съобща-
ва, че на 29 октомври 2010г. представи на КФН междинни финансови 
отчети на ИД „Златен лев” АД към 30.09.2010г., и на ДФ “Златен 
лев Индекс 30” към 30.09.2010г.

Отчетите са на разположение на инвеститорите на адрес: Со-
фия, ул. “Постоянство” 67 Б, всеки работен ден от 9.30 до 16 часа, 
както и на интернет адрес: www.zlatenlev.com. 

Изпълнителната агенция за насърчаване на малките и средни-
те предприятия и Изпълнителната агенция по горите съвмест-
но организират българско национално участие в международно-
то изложение за лов VENATORIA FITAC 2011 в периода 03 – 05 март 
2011 г. в Мадрид, Кралство Испания. 

VENATORIA е най-голямото ловно изложение на трофеи. Ползва се с 
подкрепата на авторитетни международни неправителствени ор-
ганизации, испански държавни институции и Кралското семейство. 
Изложението се провежда ежегодно и е сред най-престижните прояви 
в областта на лова, риболова и хоби-туризма в Европа. 

На изложението се представят пълна гама от ловни дейности и 
продукти: спорт, оборудване за лов и риболов (ловно оръжие, облекла, 
принадлежности), високопроходими превозни средства, стоки и услу-
ги за хоби, пътешествия и туризъм, произведения на изкуството на 
ловна тематика, книги и специализирани издания. 

На последното издание са регистрирани над 15 000 посетители.
Краен срок за регистрация – 15 ноември 2010 г.
За допълнителна информация посетете интернет страницата на 

ИАНМСП – www.sme.government.bg

Оперативна програма „Развитие на конкурентоспособността на 
българската икономика” 2007-2013

Приоритетна ос 4 „Укрепване на международните пазарни позиции 
на българската икономика” 

 
PROJECT BG161РО003 – 4.2.01-0001, “PROMOTION OF THE 

INTERNATIONALIZATION OF THE BULGARIAN ENTERPRISES”

Проект № BG161РО003 – 4.2.01-0001, „НАСЪРЧАВАНЕ НА ИНТЕРНАЦИОНАЛИЗАЦИЯТА 
НА БЪЛГАРСКИТЕ ПРЕДПРИЯТИЯ”

This project is funded by EFRD, OP “Development of the competitiveness of Bulgarian 
economy” 2007 – 2013

Този проект е финансиран от ЕФРР чрез ОП „Развитие на конкурентоспособността 
на българската икономика” 2007 – 2013

 
ИАНМСП организира българско национално участие на международното изложение 

CIFF 2011 в Копенхаген, Дания (03 – 06.02.2011 г.) 

Изложението е ключово за бизнес срещи и партньорства в областта на модата и тексти-
ла. Регистрираните посетители на последното издание са над 24 000 гости

Краен срок за регистрация – 12 ноември 2010 г.

За допълните лна информация посетете интернет страниц ата на ИАНМСП –  
w w w.sme.government.bg

Този документ е създаден с финансовата подкрепа на ОП „Развитие на конкурентос-
пособността на българската икономика” 2007 – 2013, съфинансирана от ЕС чрез ЕФРР. 
Цялата отговорност за съдържанието на документа се носи от ИАНМСП и при никак-
ви обстоятелства не може да се приема, че този документ отразява официалното 
становище на Европейския съюз или Министерство на икономиката, енергетиката 
и туризма.

К О Н К У Р Е Н Т Н А  Б Ъ Л Г А Р И Я

▶ Среброто е вторият по доходност актив през 2010 г. за десет месеца то е пос-
къпнало с 48%, като преди него се нарежда паладият със своите 60% доходност 

СниМка BloomBerg

EUR/USD
долара за евро

�.���

�.���

�.���

�.���

�.���

�.��.����.��.���.��.��

1.3938
��.��%



Ще поеме ли скоро пазарът 
на имоти нагоре? С какви 
темпове ще стане това и 
кои сектори ще дръпнат 
първи напред? Тези въпро-
си несъмнено си задава все-
ки продавач у нас, изморен 
от усещането за криза - от 
собственика на апартамент 
в “Люлин” до притежателя 
на офис сграда в центъра 
на София. Всеки от тях 
несъмнено има и свои от-
говори. За съжаление те не 
са обнадеждаващи.

Големите надежди
На пазара на имоти едва ли 
остана сегмент, незасегнат 
от спада на икономиката. 
Все пак, ако някъде има 
потенциал за изплуване, 
това са жилищата в го-
лемите градове, където е 
концентрирано работещо 
население. Причината за 
убедеността на брокерите 
е, че покупката на жилище 
най-често задоволява пър-
вичната нужда от подслон. 
А именно тя движи търсе-
нето на жилищния пазар в 
момента. Ако то в момента 
е слабо, това се дължи на 
изтеглянето на спекула-
тивните капитали от пазара 
на имоти и изчакването от 
страна на хората с пари 
за най-добрия момент за 
покупка. Кога ще настъпи 
той, до голяма степен за-
виси от икономиката. Ако 
тя е стабилна, спадът на 
жилищния пазар може да 
спре още към края на ид-
ната година.

Кота нула
Анализите на посредни-
ческите агенции засега са 
концентрирани върху 2010 
г., определяна като нулева 
за жилищния пазар. След 
намалението на цените 
с над 30% през 2009 г. и 
драстичното свиване на 
сделките не бяха отчетени 
особени движения надолу 
през последните месеци. 
Въпреки това според Мла-
ден Митов, анализатор в 

специално
приложение
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С миши стъпки след      срива
Жилищният пазар първи ще се измъкне от кризата, 
но възстановяването му ще трае поне 7-8 години

Радостина маркова
radostina.markova@pari.bg

агенция “Явлена”, жилищ-
ният сегмент все още тър-
си равновесната си точка. 
Спадът на цените продъл-
жава, макар и с по-слаби 
темпове. “В момента с пре-
говори може да се свалят до 
5-10% от офертната цена, 
което е нормална отстъпка. 
От една страна, силното 
предлагане натиска цените 
на жилищата, но от друга, 
кредитната активност на 
банките расте и това внася 
баланс”, коментира Ми-
тов. Главният икономист 
на “Уникредит Булбанк” 
Кристофор Павлов също 
смята, че ребалансирането 
на жилищния пазар още 
не е приключило. Преди 
стабилизирането му обаче 
може би ще станем свиде-
тели на още около 5% спад 
на цените, смята той. 

Ключов момент
Всъщност бъдещето на па-
зара на жилища зависи от 
няколко основни фактора. 
Като например нивото на 
безработицата и овладява-
нето на негативните трен-
дове в икономиката, което 
ще гарантира сигурност 
на купувачите. Така че, ако 
през 2010 г. икономически-
те показатели се задържат 
в рамките на очакваното 
и перспективите са до-
бри, през втората част на 
2011 г. може да очакваме 
оживление на жилищния 
пазар в големите градове, 
прогнозират от “Явлена”. 
От агенцията обаче уточ-
ниха, че това означава по-
вече купувачи, но за нов 
ръст на цените е рано да 
се говори. Бойко Бойков 
от “Би енд Ейч имоти” 
добавя сред благоприят-
ните фактори очакваното 
ограничено предлагане на 
нови жилища, тъй като за-
ради кризата в момента 
почти няма строителство. 
“Свободните квадратури 
ще бъдат изкупени, а до 
появата на нови проекти 

ще минат поне 2-3 години. 
Така че след 2011 г. ще на-
блюдаваме възстановяване 
на жилищния сектор, но 
не и нов бум”, коментира 
той. Положителният ефект 
от тези прогнози обаче се 
губи на фона на небла-
гоприятната демографска 
картина и прогнозите за 
бавно възстановяване на 
доходите. 

Според Кристофор Па-
влов от “Уникредит Бул-
банк” и през следващата 
година редица домакинства 
ще изпитват финансови 
затруднения. Това прави 
банките предпазливи и 
отдалечава купувачите от 
възможността да ползват 
евтин финансов ресурс. 
Самите те, изглежда, съ-
що не бързат с покупките 
и към момента основно 
спестяват. В резултат през 
последната година по дан-
ни на БНБ депозитите на 

домакинствата отбелязват 
траен ръст и вече надми-
нават 25.9 млрд. лв. Тази 
парична маса някои, ка-
то управителя на агенция 
“Форос” Добромир Ганев, 
определят като предпос-
тавка за нови покупки на 
имоти. 

Други, като Кристофор 
Павлов, обаче трудно при-
емат този аргумент. При-
чината е, че пазарът на 
имоти загуби доверието на 
хората и в близко бъдеще 
едва ли много от тях отново 
ще вложат парите си там. 
“Ако приемем, че 95% от 
българите имат недвижима 
собственост, всеки е загу-
бил средно 30% от нейната 
стойност в кризата. При то-
ва положение няма логика 
да прехвърля богатството 
си от финансови активи 
отново към имоти”, смята 
Кристофор Павлов. Него-
вото мнение споделя и уп-
равителят на лизинговата 
компания “Иморент Бъл-

Тенденция
Пазарът на земя 
ще се възстано-
ви последен

Ако за продажбите на 
жилища 2011 г. се очер-
тава като преломна, ре-
дица други сегменти от 
пазара на имоти ще ча-
кат още дълго за призна-
ци на възстановяване. На 
опашката брокерите на-
реждат пазара на земя, 
който обикновено тръг-
ва последен. Според До-
бромир Ганев от “Форос” 
още поне година - две ще 
тече рестарт на замра-
зените проекти и едва 
след това може да се очак-
ва нов интерес към по-
купки на строителни те-
рени.

Бавно възстановява-
не се очаква и на пазара 
на офиси, където стро-
ителната инерция все 
още увеличава предлага-
нето и процента неза-
ети площи. Заради сви-
тите разходи на бизне-
са брокерите не очакват 
този сегмент да се върне 
към растеж по-рано от 3-
4 години.

По отношение на тър-
говските площи мнения-
та са различни. Слабото 
потребление и ниските 
обороти в търговията 
увеличават рисковете 
пред магазините по тър-
говските улици, които 
привличат главно по-ви-
сок клас наематели. Спо-
ред агенция “Явлена” про-
блеми със заетостта се 
очакват и в част от со-
фийските молове, тъй 
като за много търговци 
е въпрос на време да поис-
кат предоговаряне на на-
емите или дори да затво-
рят обекти. Светослав 
Делчев от “Иморент Бъл-
гария” обаче посочи като 
перспективен пазара на 
търговски площи от ти-
па биг бокс и ритейл пар-
ковете. Те са по-слабо за-
сегнати от кризата, за-
щото са свързани с екс-
панзията на международ-
ните търговски вериги. 
По отношение на моло-
вете той препоръча да се 
наблегне на комбинация-
та между шопинг и заба-
вления.

▶

▶

▶

80
▶ процента ръст 
на спестяванията 
в кризата сочат 
анализите на “Иморент”

Пазарът на 
имоти загу-

би доверието на 
хората и в близко 
бъдеще едва ли 
много от тях от-
ново ще вложат 
парите си там

гария” Светослав Делчев. 
Той цитира данни, според 
които в кризата спестя-
ванията на българите са 
нараснали с близо 80%, ко-
ето е рекорд за Централна 
и Източна Европа. Според 
Делчев тези пари са пред-
поставка за ново потребле-
ние и растеж след кризата, 
но това съвсем не означава, 
че ще бъдат инвестирани в 
имоти. “Част от тях веро-
ятно ще бъдат похарчени 
за покупка на автомобили, 
за почивки, образование”, 
посочи той. Въпреки това 
и управителят на “Имо-
рент” е сред хората, които 
смятат, че краят на 2011 г. 
ще донесе така очакваната 
стабилизация на жилищ-
ния пазар. За София обаче 
цените дълго ще останат 
под 1000 EUR/кв. м, дори в 
престижните райони.

А сега накъде
Независимо за кой сегмент 
от имотния пазар става ду-
ма обаче, прогнозите са за 
бавно възстановяване. В 
краткосрочен план целта е 
търсенето и броят на сдел-
ките тази година да се запа-
зят поне около показатели-
те за миналата. Данните на 
имотния регистър показват, 
че през 2009 г. у нас е има-
ло около 200 000 покупко-
продажби на имоти при 
над 320 000 през пиковата 
2008 г. “С очакваните бавни 
темпове на възстановяване 
пазарът ще се върне на по-
зициите си отпреди кризата 
най-рано след 7-8 години”, 
прогнозира Младен Митов. 
Кристофор Павлов е още 
по-скептичен и смята, че за 
това ще е необходимо пове-
че от десетилетие. Според 
него едва половината от 
търсенето през 2008 г. е 
било устойчиво, а в осно-
вата на останалата част от 
сделките е бил кредитният 
бум. 

“В момента обемът на 
имотния пазар е около 25% 
от този преди кризата. А 
имайте предвид, че годиш-
ният ръст на имотния пазар 
ще се движи малко под 
този на икономиката, т. е. 
около 2-3%”, предупреди 
икономистът. При подобни 
темпове имотите наистина 
ще изпълзят с миши стъпки 
от кризата. А за много от 
тях пътят дори все още не 
е в посока нагоре. 

от следващата година                                   жилищните пазари в големите градове може да разчитат на оживление, но не и 
на нов ръст на цените  СНИмкА мАрИНА АНГеловА

▶
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С миши стъпки след      срива За строителния 
бранш тази година 
е най-трудната за 
последното десети-
летие. Той обаче вече 
гледа напред - към 
изхода от кризата

Ако през миналата годи-
на някой е очаквал бърз и 
сравнително безболезнен 
изход от икономическата 
криза, през тази със сигур-
ност се е разочаровал. За 
строителния сектор 2010 
г. е на път да се превърне в 
най-лошата от Милениума 
насам. Причина за това не 
са толкова ниските обе-
ми на пазара, а по-скоро 
продължаващият спад, при 
това в условията на силна 
конкуренция и влошена 
икономическа среда. А това 
вече поставя фирмите пред 
сериозно изпитание.

в първи клас
За по-малко от две години 
строителните компании у 
нас претърпяха сериозни 
трансформации. След бър-
зото разрастване на бизне-
са им и недостига на ква-
лифицирана работна ръка 
сега те са изправени пред 
обратния проблем - как 
да запазят оборотите си и 
да задържат кадрите си. 
Данните на статистиката 
са красноречиви - броят на 
заетите в строителството 
тази година е намалял до 
142 хил., а безработните са 
надминали 80 хил. души. В 
същото време тази година 
от пазара са отпаднали но-
ви 1100 фирми. Така броят 
им от малко над 5400 през 
2009 г. вече е 4072. Според 
изпълнителния директор на 
Камарата на строителите 
в България Иван Бойков 
от пазара излизат главно 
случайни играчи, както и 
компаниите с недобро пла-
ниране. Оставащите обаче 
също не са в добра финан-
сова форма - повечето оце-

Най-лошата година

ляват с орязан наполовина 
щат и изчерпани резерви в 
кризата. Така браншът, кой-
то набра сериозна инерция 
в годините на икономиче-
ски растеж и имотен бум, 
сега се връща години назад 
и трябва отново да усвоява 
правилата на играта.

новите правила
Според председателя на 
КСБ инж. Светослав Гло-
сов много от строителните 
фирми, които останаха на 
пазара, разширяват обхвата 
си на дейност. Тенденция-
та се усеща още от 2008 г., 
когато на пазара замири-
са на криза. Тогава много 
компании със сравнително 
голям капацитет от работна 
ръка и техника се преори-
ентираха към инфраструк-
турата. Например друже-
ства от ранга на “Галчев 
инженеринг”, фокусирани 
дотогава върху жилищни 
и административни про-
екти, се наредиха сред из-
пълнителите на Лот IV от 
магистрала “Тракия”. Тен-
денцията продължава и в 
момента, макар че по дан-
ни на строителната камара 
все още в сградния сегмент 
са ангажирани над 2000 
фирми, т. е. близо полови-
ната. Част от тях обаче вече 
се насочват към различни 
елементи на инфраструк-
турата - например към ВиК 
сектора, където се очаква 
финансиране по линия на 
капиталовите разходи на 
общините и различни ев-
ропейски програми. Сери-
озен интерес предизвикват 
и търговете за ремонти на 
училища, детски градини 
и други публични сгради, 
които се финансират глав-
но по линия на оператив-
ната програма “Регионално 
развитие”. Конкуренцията 
и тук е голяма, като за 
една обществена поръчка 
се явяват по 20-30 фирми. 
При това по думите на 
Иван Бойков за ремонти 
на детски градини вече 
кандидатстват компании с 
годишни обороти от поря-
дъка на десетки милиони 
левове. Едновременно с 
това големите в строител-
ния сектор се прицелват и 
в по-мащабни проекти със 

сравнително близък хори-
зонт на изпълнение, като 
лотове от магистралите 
“Струма” и “Марица”. Във 
фокуса на строителите е 
и АЕЦ “Белене”, макар и 
перспективите пред втора-
та атомна централа все още 
да са твърде неясни.

Панацея, но не  
Като цяло обаче публич-
ният сектор далеч не може 
да компенсира резкия спад 
на частните инвестиции. 
На първо място и тук се 
наблюдава сериозно сви-
ване на бюджетите, като 
по данни на КСБ само през 
първата половина на 2010 
г. обемът на обществените 
поръчки е намалял с 1.5 
млрд. лв. Това води до по-
малко работа за фирмите и 
все по-ожесточена конку-
ренция. 

дефицит
Според Иван Бойков капи-
таловите разходи на държа-
ва и общини са спасителен 
пояс за много строителни 
компании в кризата, но са 
и най-сериозният буфер за 
бюджетния дефицит. По 
тази причина от камарата 
настояват за повече пуб-
лични разходи, макар и с 
цената на по-висок дефи-
цит, естествено в разумни 
граници. Това обаче надали 
ще се случи, особено на фо-
на на призивите на редица 
икономисти за затягане на 
фискалната дисциплина и 
подготвяните санкции в та-
зи посока от страна на ЕС. 
Според председателя на Ка-
марата на предприемачите 
в строителството Николин 
Гавраилов държавата тряб-
ва да положи максимални 
усилия за връщането на 
инвеститорите в страната, 
особено в момент, когато 
европейските икономики 
вече дават признаци на 
оживление. Ако това не се 
случи и през 2011 г. и не се 
усетят някакви признаци на 
икономическо оживление, 
излизането от кризата за 
строителния бранш може 
да се проточи по-дълго от 
очакваното. В такъв случай 
другата есен ще го завари с 
още по-рехави редици.

Радостина маркова 

Цитат

Държавата трябва да положи 
максимални усилия за връщането на 

инвеститорите, особено когато европейските 
икономики дават признаци на оживление

 николин Гавраилов, Камара на предприемачите в строителството

Криза

80
хил. души са вече 

безработните в 
строителството

▶

от следващата година                                   жилищните пазари в големите градове може да разчитат на оживление, но не и 
на нов ръст на цените  снимКа марина ангелоВа

▶

Година	 Продукция	 Ръст
2004	 5.615	
2005	 7.979	 42%
2006	 10.907	 37%
2007	 15.391	 41%
2008	 21.582	 40%
2009	 13.308	 (-62%)
2010	 4.800	(за	първо	полугодие)	 (-21%)

▶ Обем на строителството по години
(в млрд. лв.)

2000
▶ фирми работят 
в сградното 
строителство

4072
▶ е броят на 
строителните 
фирми в България 
след последната 
пререгистрация
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Господин Пешов, тази 
година много строителни 
компании не подновиха 
регистрацията си и от-
падат от пазара. това ли 
е най-тежката година в 
строителството?

- Въпросът е изключи-
телно труден, но може да 
се каже, че вече стигнахме 
дъното. Това стана около 
август. По статистически 
данни през първите седем 
месеца спадът в строител-
ството е 20% на годишна ба-
за. Много фирми отпаднаха 
от бранша - от 5500 броят 
им намаля до около 3500, 
но в това число влизат и но-
ворегистрирани дружества. 
Ако ги извадим от бройката, 
излиза, че половината от 
старите строителни фирми 
са изчезнали. С новите оба-
че спадът в отрасъла е около 
33%. Основната причина 
е сериозното намаление в 

сградното строителство, 
където бяха заети повечето 
фирми. В момента такова 
строителство на практи-
ка няма, но покрай бума в 
предприемачеството през 
2008 г. всеки реши, че мо-
же да строи, и се появиха 
много фирми. Тогава от 
предприемачество се пе-
челеше много - по 50, че 
и по 200%. Но като дойде 
кризата, много от тези ком-
пании заключиха офисите 
си. За съжаление закъса-
ха и истински строителни 
фирми - малки и средни, 
които не получиха поръчки. 
Но сериозните останаха на 
пазара. Това е много важно 
- в тези 3500 строителни 
дружества влизат много се-
риозни компании, които се 
отказаха от печалби и диви-
денти за известно време, за 
да оцелеят.

Големият спад в цените 
на строителството дойде от 
битката за оцеляване. Тази 
битка може да стане и опас-
на. Но като цяло е добър 
знак - компаниите предпо-
читат известно време да са 
на нула, но да работят и да 
запазят кадрите си, защото 
те са богатството на една 
компания. “Главболгар-
строй” например е създавал 
свои кадри през последните 
години и в момента имаме 
хора с 2 до 20 години трудов 
стаж при нас. Тези с 10-15 
години в компанията зад 
гърба си са най-силните ни 
хора - с много енергия, опит 
и умения.

▶ Кога браншът ще започ-
не да излиза от кризата?

- От септември до ноем-
ври тази тенденция ще се 
прояви. Няма вече да има 
спад, освен ако на светов-
но ниво не се случат нови 
икономически катаклизми. 
Очаквам догодина, от април 
- май, ситуацията да се по-
добри осезаемо. Всъщност 
да - 2010 г. ще е най-тежката 
за сектора през последните 
10 години, защото резерви-
те на фирмите свършиха, а 
няма поръчки.

Какво точно ще се 
промени на строителния 
пазар идната пролет?

- Преди време финан-
совият министър Симеон 
Дянков събра хора от раз-
лични браншове и потърси 
мнението ни за развитието 
на различни сектори в кри-
зата. Аз му казах, че ако 
еврофондовете се усвояват 
нормално, до октомври - 
ноември строителството ще 
започне да излиза от криза-
та. Това като че ли вече се 
сбъдват. Подписаха се доста 
договори по европейски-
те фондове и сега започва 
усвояването на средствата. 
Вижте например новите 
лотове на магистрала “Тра-
кия”. Фирмите вече работят, 
но оборотът между главни 
изпълнители, подизпълни-
тели и доставчици още не 
циркулира, сега се зараж-
да с авансовите плащания. 

Сега започва да работи ме-
ханизмът по създаване на 
оборот, който ще се усети 
рано напролет. За строител-
ството декември и януари 
винаги са месеците с най-
нисък оборот. През това 
време отрасълът ще работи, 
но подем ще се усети едва 
след март.

 означава ли това, че 
през 2011 г. секторът ще 
се върне към растеж?

- Да, но лек. Никога през 
близките 7-8 години няма 
да стигнем онзи ненужен за 
България бум от 2008 г. Той 
беше само бум в сградното 
строителство - продажби, 

▶

▶

▶

Предприемаческият бум 
преди кризата беше ненужен
Строителството започва да излиза от трудния период, но това 
ще се усети чак напролет 

препродажби, жилища, хо-
тели. Това няма да се върне. 
От кризата няма да излезем 
със скок, а с бавни крачки.

Казахте, че се появяват 
нови компании. Кои са 
нишите?

- Нишите са инфраструк-
турното строителство и ре-
монтите. Предполагам, че 
голяма част от тези ново-
появили се фирми са се по-
явили от такива, затворили 
офисите си. В такива случаи 
сред хората, които остават 
на улицата, обикновено се 
появяват бизнесмени, ко-
ито организират бизнеса 
наново. Вече се появиха и 
няколко големи строителни 
площадки - например тази 
на IKEA и на мола срещу 
нея. Там инвестират гръц-
ки фирми и изпълнителите 
са гръцки, но и за нашите 
компании ще има хляб. Има 
още няколко големи проек-
та в София, които започват 
извън инфраструктурата.

наскоро строителни 
компании реагираха 
остро срещу предложени-
ето на държавата да им 
плати за изпълнени проек-
ти със 7% дискаунт. Каква 
е вашата гледна точка по 
този спор?

- Аз лично подкрепих това 
решение на държавата още 
от самото начало. Изходът 
на държавата от тези задъл-
жения се получи чрез цесия, 
тъй като директното плащане 
означаваше бюджетен дефи-
цит. Цесията не поражда де-
фицит, но и тя не е безплатна 
- оттам идват тези удържани 
7%. Колегите, които не си 
искат парите по този начин, 
всъщност вече са загубили 
въпросните 7%. Така излиза, 
ако за изминалата година 
олихвим парите, които са 
чакали. Ако са взели кредит 
от банка на 12-14% лихва и 
не са го погасили, вече са на 
загуба. Ако пък имат пари 
в касите и не разчитат на 
приходите от държавата, пак 
губят. Защото оставят парите 
си спящи и така инфлацията 
ги изяжда. Само след година 
стойността им вече ще е 
друга.

Радостина маркова

▶

▶

Визитка
Кой е 
Симеон 
Пешов

Симеон Пешов е поче-
тен председател на 
Камарата на строите-
лите в България, оглавя-
вана от него до минала-

▶

та година. 
Президент е на стро-

ително-инвестицион-
ния холдинг “Главболгар-
строй”, начело на който 
е от 1990 г. насам. След 
приватизацията на дру-
жеството през 1996 г. 
постепенно се утвърж-
дава и като един от 
големите акционери в 
него.

▶
Професионалната 

си реализация започва 
през 1966 г., като дълги 
години е заемал различ-
ни позиции в бившето 
строително министер-
ство. 

Роден е на 29 март 1941 
г. в село Белчин, Само-
ковско. Завършил е 
Инженерно-строител-
ния институт в София.

▶

▶

Основната 
причина за 

свиването на сек-
тора е намалени-
ето в сградното 
строителство, 
където бяха пове-
чето фирми

Интервю Симеон Пешов, почетен председател на Камарата на строителите в България (КСБ)

От кризата 
няма да из-

лезем със скок, а 
с бавни крачки

Покрай 
бума в пре-

дприемачеството 
през 2008 г. всеки 
реши, че може да 
строи. Тогава от 
предприемаче-
ство се печелеше 
много - по 50, че 
и по 200%

СнИмКа емИлИя КоСтадИноВа
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Фирмата “Арт билд ап” е на 
строителния пазар от 2003 
г. - малко преди началото на 
имотния бум. В разгара на 
кризата започнала проект 
за офис сграда в Студент-
ския град, която в момента 
предлага под наем. Първата 
част на “Twin’s Center” вече 
е изцяло отдадена, а във 
втората текат огледи. При 
това по думите на управи-
теля на компанията Гергана 
Симова - на наемни цени 
над средните за района.

Кризисни времена
Ако се беше случило две 
години по-рано, това не би 
впечатлило никого. При 
сегашното състояние на 
офис пазара в София обаче 
вероятно мнозина мени-
джъри на административни 
сгради биха искали да са на 
мястото на собствениците 
на “Twin’s Center”. Няма 
как да е обратното на фона 
на ниските наеми и ре-
кордните нива на свободни 
офис площи в столицата, 
които според посредниче-
ските агенции са между 21 
и 26-28%. При това про-
дължават да излизат нови 
проекти. Само тази година 
се очаква предлагането да 
нарасне с още 150 хил. 
кв. м до 1.2 млн. кв. м. 
Причините да се стигне 
дотук са навикът на инвес-
титорите у нас да влагат 
пари “на стаден принцип” 
и обичайната за пазара на 
имоти инерция. Данните 
на Forton International на-
пример показват, че само 
през първата половина на 

2010 г. на пазара в София 
са се появили още 116 хил. 
кв. м офиси. Над 1/3 от тях 
са само в рамките на един 
проект - European Trade 
Center (ETC) на бул. “Цари-
градско шосе”. Комплексът 
беше започнат в годините 
на бума. Както и редица 
други, които сега излизат 
на офис пазара. Така, въ-
преки че по данни на “Елта 
консулт” само в столицата 
е замразено строителството 
на над 1 млн. кв. м офиси, 
свободни площи има за 2-3 
години напред.

добрата новина
На пренаситен пазар до-
брите новини са за нае-
мателите. Самите те оп-
ределят ситуацията като 
уникална за постигане на 
най-изгодните условия. 
Данните на консултант-
ската компания Colliers 
International показват, че за 
последните две години оф-
ертните цени на офисите в 
София са намалели с 25%, 
а при преговори може да 
се смъкнат още. От Forton 
посочват като средни цени 
на първокласните площи в 
центъра 12.5-13 EUR/кв. 
м, но не крият, че сделки 
на такива нива рядко се 
сключват. Стратегията на 
повечето собственици на 
офис сгради е свързана с 
ценови компромиси. Като 
например договарянето 
на стъпаловидно растящ 
наем, който през първата 
година е под средните за 
района нива. Договорите 
най-често са за 3 годи-

Търсят се наематели

ни. Така собствениците 
постигат краткосрочна 
заетост с опция след вре-
ме, когато пазарът работи 
повече в тяхна полза, да 
постигнат по-добри цени. 
Пример за подобна стра-
тегия е “Кристал бизнес 
център” на бул. “Тодор 
Александров”. Въпреки 
високия си клас, дизайнер-
ските елементи в интерио-
ра и централната локация 
сградата беше отдадена 
краткосрочно за под 10 
EUR/кв. м при типични за 
района12-13 EUR/кв. м. В 
момента обаче тя е почти 
изцяло заета, при това с 
първокласни наематели, 
като “Уникредит Булбанк” 
и “Сиско Системс”. 

Стратегията на “Арт билд 
ап” е качествено строител-
ство и прецизно таргети-
ране. За разположения в 
Студентския град “Twin’s 
Center” например обясня-
ват, че заради специфич-

Офисите в София 
достигнаха 
рекордните 1.2 млн. 
кв. метра, пълно е 
с незаети площи

Colliers International
налични офиси ............................................ 1 168 000 кв. м
незаети площи ............................................. 21%

Елта консулт 
налични офиси клас А и В ........................ 1 250 000 кв. м
нови площи през 2010 г.............................. 150 000 кв. м
незаети площи ............................................. 25.2%

Forton International
налични офиси ............................................ 1 187 000 кв. м
нови площи през 2010 г.* .......................... 200 000 кв. м
незаети площи ............................................. 23%
*статистиката включва и първото тримесечие на 2011 г.

Source Real Estate Advisers
Център
незаети площи ............................................. 17-18%
среден наем* ................................................ 9-11 EUR/кв. м
Големи булеварди
Незаети площи ............................................ 24-26%
Среден наем* ............................................... 6-8 EUR/кв. м
Покрайнини
Незаети площи  ........................................... над 50-60%
Среден наем* ............................................... 4-5.5 EUR/кв. м
* данните са за клас А сгради

Статистика
Играта с 
процентите

Колко точно са свобод-
ните офис площи в София? 
По данни на консултант-
ските компании - със 
сигурност над 20%. Някои 
от тях обаче, като Source 
Real Estate Advisers, отчи-
тат 26-28% незаетост 
на площите в столица-
та, докато според други, 
като Colliers International, 

▶

тя е около 21%. Според 
управляващия съдружник 
в Source Красимир Дими-
тров разминаването 
в процентите идва от 
практиката консултан-
тите да включват в ста-
тистиките си само сгра-
ди с разрешение за ползва-
не. “В момента обаче  на 
пазара има много сгради, 
които нямат наематели 
и собствениците нямат 
интерес да ги въвеждат 
в експлоатация, за да не 
плащат данъци”, посочи 

той. Според него в момен-
та такъв е случаят на 
сгради с обща площ от 
60-80 000 кв. м в София, а 
това изкривява статис-
тиката на консултант-
ските компании.

Другият проблем, който 
поражда ниската заетост, 
са високите разходи за 
поддръжка - почистване, 
охрана, зелени площи. “За 
да са поносими таксите за 
наемателите и в същото 
време да се формира дос-
татъчен бюджет, трябва 

▶

да се постигне поне 40-50% 
заетост. При малки сгра-
ди - под 4000 кв. м, заети-
те площи трябва да са 
дори 60-70%”, посочиха от 
Source.

Според компанията здра-
вословният процент сво-
бодни площи на пазара у 
нас е между 5 и 10%. Прак-
тиката е предлагането 
да изпреварва с малък про-
цент търсенето от глед-
на точка на това да се под-
държа баланс на цените, 
смятат от Source.

▶

ното местоположение са 
потърсили наематели най-
вече сред кабелните опера-
тори и IT компаниите. Така 
първата част вече е наета от 
blizoo - бранда, под който 
се обединиха “Евроком” и 
“Кейбълтел”. За втората по 
думите на Гергана Симова 
текат по 2-3 огледа на ден.  

има ли избор
За успеха на отделни про-
екти на фона на свития 
офис пазар има и друго 
обяснение. Според Антон 
Славчев, мениджър “Офис-
ни и индустриални имоти” 
в Colliers International, те 
просто съчетават търсени-
те квадратури с търсеното 
качество и търсената лока-
ция. Голямото предлагане 
на офиси в София е само 
привидно. “Ако съпоста-
вим характеристиките на 
сградите и изискванията 
на наемателите, става ясно, 
че те имат избор между не 

повече от 5-6 проекта”, 
смята той. Една от основ-
ните причини за това е ло-
кацията. Над 2/3 от новите 
офиси са разположени в 
покрайнините на София, 
докато наемателите се на-
сочват към центъра и го-
лемите булеварди. Според 
Source Real Estate Advisers 
например над 70% от тях 
търсят офиси по главните 
пътни артерии на София 
при базов наем до 6 EUR/
кв. м. “Ако повечето сгра-
ди в крайните квартали 
се отдават за 4-5 EUR/кв. 
м, защо за 1-1.5 EUR на 
квадрат повече да не оти-
деш на главен булевард?”, 
пита Красимир Димитров, 
управляващ съдружник в 
агенцията.

Перспективите
И за по-предпочитаните 
от наемателите райони 
в София обаче предсто-
ят трудни времена, ако се 

сбъднат прогнозите за още 
поне 3-4 години негативен 
тренд на офис пазара. Спо-
ред Красимир Димитров 
процентът незаети площи 
ще остане висок заради 
намалялото наполовина 
търсене и рязкото повиша-
ване на количеството офи-
си на пазара. Прогнозите 
на Source са, че в началото 
на 2011 г. всеки трети офис 
в София ще е празен. От 
Colliers обаче са на обра-
тното мнение, базирайки 
се на нарастващия обем 
сделки на пазара в САЩ. 
Очаква се тази активност 
да се пренесе в Европа, а 
с известно закъснение - и 
у нас.

Дори при този сценарий 
обаче офис пазарът в Со-
фия месеци наред ще е 
царство на наемателите. А 
собствениците на сгради - 
няма как - ще трябва да се 
съобразяват с това.

Радостина маркова

Каква е картината

Зад добре изглеждащите фасади на офис сградите често се крият проблеми със заетостта на площите▶
СНимКа емилия КоСтаДиНоВа
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Pontiac, eдна от най-ембле-
матичните марки на аме-
риканската автомобилна 
индустрия, напуска окон-
чателно бизнеса след 84-
годишна история на забе-
лежителни успехи и бавен 
залез.

Макар да произведе по-
следната си кола преди око-
ло година, официалният 
край на марката беше сло-
жен на 31 октомври. Тогава 
изтекоха и последните до-
говори между производи-
теля General Motors (GM) 
и разпространителите на 
Pontiac.

Пътят нагоре
Създадена през 1926 г. и 
кръстена на малко градче в 
щата Мичиган, за мнозина 
Pontiac олицетворяваше об-
раза на т. нар. американска 
“muscle car” - среднораз-
мерни двуврати седани и 
купета с осемцилиндрови 
двигатели с голям обем и 
мощност. Най-популярните 
модели на фирмата, като 
Bonneville, GTO и Firebird 
Trans Am, участват в ре-
дица известни холивудски 
филми през 60-те и 70-те 
години. Продажбите обаче 
отбелязват стабилен спад 
от 80-те години насам.

Поврат
Катастрофалните финансо-
ви проблеми на GM решиха 
съдбата на Pontiac, след 
като корпорацията реши 
да се съсредоточи върху 
основните си марки в Се-
верна Америка - Chevrolet, 
Cadillac, Buick и GMC.

Определяни от позна-
вачи като по-спортни от 
Chevrolet, но по-малко 
снобски от Oldsmobile или 
Buick, най-добрите авто-
мобили на Pontiac са лесно 
разпознаваеми по раздво-
ената решетка на предни-
цата и червената емблема. 
Те са стилни, но не твърде 
скъпи и с огромни двигате-
ли. През по-голямата част 
на 60-те години Pontiac са 
трети по продажби в САЩ 
след Chevy и Ford - мяс-
то, което в момента заема 
Toyota.

бавният залез
В десетилетията оттогава 
марката постепенно губи 
образа, който си е изгради-
ла. Многократните опити 
за съживяването й през 90-
те и след 2000 г. се прова-
лят. Пазарът вече се движи 
от шофьори, твърде млади 
да помнят как Бърт Рей-
нълдс е возил Сали Фий-
лдс във Firebird Trans Am в 

Историята  
на Pontiac 

1899 - Албърт Норт и 
Хари Хамилтън създават 
Pontiac Spring and Wagon 
Works.

1907 - Излиза първият 
автомобил на компания-
та. Тежи 450 кг и е с мощ-
ност на двигателя 12 кон-
ски сили.

1908 - Компанията се 
слива с Oakland Motor 
Company и приема името й.

1909 - General Motors (GM) 
купува Oakland.

1916 - Oakland става една 
от първите марки, предла-
гаща двигател V8.

1926 - Излиза първата 
кола с марката Pontiac на 
GM. Само за една година 
се продават близо 77 хил. 
бройки.

1932 - Oakland загива зара-
ди Голямата депресия.

1935 - Колите Pontiac 
започват да използват 
хидравлични спирачки.

1941 - Pontiac временно 
спира да произвежда авто-
мобили, прави оръдия за 
американската армия.

1946 - Излиза първата 
следвоенна кола на Pontiac.

1954 - Pontiac за пръв път 
предлагат климатик в 
автомобилите си.

1959 - Започва използване-
то на новия “широк” дизайн 
и логото - стрела.

1964 - Pontiac започват да 
предлагат пакета за уве-
личаване на производител-
ността GTO. 
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1968 - Компанията пуска 
моделите Trans Am и GTO 
Judge и поставя рекорд. 
Продадени са близо 1 млн. 
коли.

1974 - Pontiac посреща 
края на ерата на “muscle 
cars”, причинен от първа-
та петролна криза година 
по-рано.

1981 - Pontiac започват да 
правят все по-малки коли с 
акцент върху ефикасност-
та.

1984 - Двуместната Fiero 
се оказва изненадващ успех.

1990 - Компанията произ-
вежда първия си миниван 
- Trans Sport.

2001 - Излиза Pontiac 
Aztek, често определяна 
като най-грозната кола в 
света.

2002 - Компанията пре-
кратява производството 
на знаковия модел Firebird.

2004 - Нова версия на GTO 
е проектирана от Opel и 
произведена в Австрия, 
за да запълни мястото на 
Firebird. Поради високата 
си цена не се продава добре.

2006 - Втори опит за 
съживяване на Pontiac чрез 
модела Solstice.

2008 - Произведена е 
първата кола от послед-
ния нов модел на Pontiac - 
спортният седан G8.

27 април 2009  - Ръковод-
ството на GM обявява пре-
кратяването на марката 
Pontiac до края на 2010 г.

31 октомври 2010 г. - 
КРАЯТ
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Pontiac на път  
към музея

култовия филм “Смоуки и 
бандитът” (Smokey and the 
Bandit) от 1977 г. Напротив, 
по-младите купувачи вече 
свързват Pontiac с офор-
мения като прахосмукачка 
миниван Trans Sport или с 
кросоувъра Aztek, често оп-
ределян като най-грозния 
автомобил в историята. До 
края на 2009 г. Pontiac изпа-
да до 12-о място на пазара в 
САЩ, като най-успешният 
им модел е седанът G6.

Според мнозина Pontiac 
от десетилетия живее в 
миналото и не успява да 
намери мястото си на съ-
временния пазар. Което 
е изненадващо, защото 
компанията няколко пъти 
успешно е променяла ими-
джа си.

началото
Историята й започва още 
през 1899 г. (виж карето) 
като производител на тегле-
ни от коне каруци. Първите 
автомобили са произведени 
през 1907 г. преди сливане-
то със съседската Oakland 
Motor Car Company и пре-
ди да бъде купена от GM 
през 1909 г. Първата кола с 
марката Pontiac е шестци-
линдров модел, струва 825 
USD и се продава толко-
ва добре, че GM затварят 

Oakland, за да се съсредото-
чат върху Pontiac. Тя става 
известна като консерватив-
на марка тромави коли за 
пенсионери.

добрите години
Това се променя в среда-
та на миналия век, когато 
марката търси вниманието 
на по-млади купувачи под 
ръководството на мени-
джъра Семон Кнудсен. Той 
разкрива новия “широк” 
дизайн на марката, който 
подобрява управлението 
на автомобила, като раз-
далечава колелата с 5 инча 
(около 13 см) и помага на 
колата да избегне образа на 
“футболист, носещ балетни 
обувки”. Стилът е лесно 
различим, а честите победи 
на Pontiac на състезания 
през този период спомагат 

920
▶ хил. автомобила е 
рекордът в годишни-
те продажби на Pontiac, 
поставен през 1968 г.

Solstice е последни-
ят спортен модел на 
марката, който според 
феновете й се е появил 
прекалено късно

▶

моделът Firebird от периода 1977-1979 г. става особено популярен, след като се 
появява в култовия филм “Смоуки и бандитът”
▶

върховите години на GTO са от 1964 до 1974 г.▶

General Motors сложи край на марката  
икона на автомобилите през 60-те и 70-те

за увеличаването на про-
дажбите.

ерата GTO
Все пак имиджът на Pontiac 
е подпомогнат най-много от 
излизането на модела GTO, 
чиито върхови години са 
между 1964 и 1974 г. Ори-
гиналният двигател на GTO 
е с обем 6.5 литра - повече, 
отколкото GM позволяват 
за кола с такъв размер. Ди-
ректорите на Pontiac обаче 
заобикалят забраната, като 
предлагат колата като по-
добрение на съществуващ 
модел. Никой от корпора-
тивните шефове не бил на-
ясно с тази опция, докато тя 
не навлязла в производство 
и продавачите започнали да 
искат още.

Продажбите на компа-
нията достигат върхова-

та си точка през 1968 г., 
когато са продадени 920 
хил. автомобила. Отто-
гава числата постоянно 
спадат.

Феновете на марката  
тъгуват, че Pontiac най-на-
края е произвел достойни 
модели в последните си 
години - седана G8 и спорт-
ната Solstice, но вече е било 
прекалено късно.

Днес продавачите в САЩ 
си припомнят тъгата, кога-
то GM убива друга класи-
ческа марка - Oldsmobile 
през 2004 г. Табелите с 
надпис Pontiac отдавна са 
свалени, а автомобили от 
марката вече няма почти 
никъде. Почти всички оба-
че са съгласни, че тези 84 
години са били едно стра-
хотно пътуване.

Пламен димитров

СНИмКИ ShuTTerSTOCk


	01
	02
	03
	04
	05
	06
	07
	08
	09
	10
	11
	12
	13
	14
	15
	16
	17
	18
	19
	20
	21
	22
	23
	24

